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اقتصادی

معاون سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی:

سهم صنعت از هدفمندی یارانه ها پرداخت نشد
معاون سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی با بیان انتظارات واحدهای 
تولیدی به ویژه واحدهای کوچک و متوسط از دولت دوازدهم خواستار تخصیص سهم 
بخش صنعت از هدفمندی یارانه ها شد و اظهار کرد که علی رغم آنچه که در بودجه 

تعریف شده بود سهم این بخش از هدفمندی تخصیص پیدا نکرد.
غلامرضا سلیمانی در گفت وگو با ایسنا، در ارتباط با مشکلاتی که واحدهای کوچک و 
متوسط صنعتی در ابتدای دولت دوازدهم با آن مواجه بودند، اظهار کرد: علاوه بر رکود 
تورمی که اقتصاد کشور به آن مبتلا شده بود با مشکل عدم ثبات سیاست ها روبرو بودیم 
و دولت یازدهم باید تمام تلاشش را به خرج می داد تا روند مثبتی را در پیش گیرد. 
مطمئناً اگر می خواهیم بیکاری را ریشه کن کنیم و به رونق برسیم باید تولید را به عنوان 

اولویت مدنظر قرار دهیم و دولت در این حوزه به صورت متمرکز فعال باشد.
وی همچنین در ارتباط با انتظارات از دولت دوازدهم به منظور پیشبرد امور واحدهای 
کوچک و متوسط تولیدی و صنعتی، بیان کرد: دولت دوازدهم باید توسعه کسب و 
کارها مبتنی بر مزیت های منطقه ای را در اولویت قرار دهد و توسعه اقتصادی پایدار را به 
عنوان هدف بشناسد. در حال حاضر شرایط به گونه ای که هر یک از سازمان ها در کشور 
ساز خود را کوک می کنند اما باید بدانیم که درکدام منطقه چه ظرفیت هایی در بخش 
تجارت، صنعت، توریسم و ... وجود دارد تا در این جهت حرکت کنیم و به نتیجه برسیم.
معاون سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی در ادامه، خاطر نشان کرد: دولت 
دوازدهم باید به مقوله بیکاری به صورت جدی ورود کند و افزایش درآمد مردم را در 
دستور کار قرار دهد و باید بدانیم که هیچ یک از پیشرفت های اقتصادی بدون توجه به 

توسعه پایدار ممکن نخواهد بود.
سلیمانی با بیان اینکه پرداخت جدی به واحدهای کوچک و متوسط صنعتی می تواند 
تا حد بسیاری معضل بیکاری را از بین ببرد، اظهار کرد: ۹۵ درصد بنگاه ها، کوچک و 
متوسط هستند اما متاسفانه به صورت شبکه ای با بنگاه های بزرگ پیوند نخورده اند. 
این مساله باید توسط دولت بازمهندسی شود تا اتصال شبکه ای بین بنگاه های بزرگ با 

بنگاه های کوچک و متوسط صورت گیرد.
معاون سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی با تاکید بر اینکه دولت توسعه بازار 
در سطح کلان را در دستور کار قرار دهد، عنوان کرد: باید با اعتماد به بخش خصوصی 
ظرفیت اقتصادی توسط دولت ایجاد شود و با توجه به اینکه ۸۰ درصد بنگاه های کشور 
دولتی یا شبه دولتی هستند نظام جامع و مدونی برای ساماندهی بنگاه ها در دستور 

کار قرار گیرد.
سلیمانی با انتقاد از اینکه سهم بخش صنعت در هدفمندی یارانه ها به آن میزان که در 
بودجه تعریف شده بود تخصیص پیدا نکرد، گفت: دولت به دلیل کمبود منابع نتوانست 
سهم بخش صنعت از هدفمندی یارانه ها را بپردازد و همین مساله باعث شد تا بخش 

تولید نیز با کمبود منابع روبرو باشد.
وی همچنین به بالا بودن میزان نرخ سود بانکی برای واحدهای کوچک و متوسط 
انتقاد کرد و افزود:در حالی که باید بهره و نرخ سود بانکی برای واحدهای تولیدی حدود 
۱۴ تا ۱۵ درصد در نظر گرفته شود اما متاسفانه شاهد ارائه تسهیلات با نرخ سود ۲۰ 
تا ۲۴ درصد هستیم که این مساله باعث شده واحدهای صنعتی کماکان با مشکلات 

عدیده ای روبرو باشند.

بانک ها در بانک مرکزی چقدر سپرده دارند؟
در حال حاضر بانک ها بیش از ۱۳۱ هزار میلیارد تومان در بانک مرکزی سپرده دارند.

به گزارش ایسنا، مبلغی که بانک مرکزی از بانک ها و موسسات اعتباری در قالب سپرده 
دریافت می کند به عنوان ابزاری برای اعمال سیاست های پولی این بانک است. در این 
بین نسبت سپرده های قانونی با دو کارکرد احتیاطی در قالب حمایت از سپرده گذاران در 
مواقع بروز هجوم های بانکی و همچنین کارکرد سیاست گذاری پولی برای کنترل حجم 
نقدینگی از طریق ضریب فزاینده نقدینگی از ابزارهای کنترلی بانک مرکزی محسوب 
می شود. گرچه طبق قانون پولی و بانکی، دامنه دریافت سپرده از بانک ها بین ۱۰ تا ۳۰ 
درصد تعیین شده، اما نسبت سپرده قانونی برای تمام سپرده های بخش غیردولتی در 
بانک های غیرتخصصی در حدی بین ۱۰ تا ۱۳ درصد تعریف شده است که این درصد 
در دو تا سه سال اخیر برای آزاد سازی بخشی از سپرده های قانونی به منظور افزایش 
نقدینگی بانک ها حتی کمتر شد. با این حال آخرین گزارش از عملکرد مالی بانک ها 
نشان می دهد حجم سپرده های بانک ها و موسسات اعتباری در پایان فروردین ماه سال 
۱۳۹۶ به بیش از ۱۳۱ هزار میلیارد تومان رسیده که بالغ بر ۱۲۵ هزار میلیارد آن متعلق 

به سپرده های قانونی آنها است.
مجموع سپرده های بانک ها و موسسات اعتباری در فروردین ماه امسال نسبت به مدت 
مشابه سال قبل بیش از ۱۷ درصد افزایش دارد، اما در مقابل نسبت سپرده های بانک ها 
و موسسات اعتباری در بانک مرکزی در پایان فروردین ماه سال ۱۳۹۵ به فروردین ماه 
سال ۱۳۹۴ بیش از ۲۵ درصد افزایش داشته است. مقایسه این ارقام نشان  دهنده 
کاهش رشد سپرده گذاری در بانک مرکزی است که می تواند ناشی از کمتر شدن درصد 
سپرده های قانونی باشد. این در حالی است که آخرین اعلام بانک مرکزی از این حکایت 
داشت که نسبت عملکرد سپرده قانونی بانک ها و موسسات اعتباری نزد بانک مرکزی 
در پایان سال گذشته به ۱۰.۳ درصد کاهش یافته که در این باره نسبت موثر سپرده 
قانونی پس از کسر بدهی بانک ها به بانک مرکزی به حدود ۱.۲ درصد رسیده است و این 
موضوع می تواند نشان دهنده ایجاد شرایطی برای کمک به افزایش توان تسهیلات دهی 
بانک ها و تا حدی حل مشکل بازار پول باشد. البته بانک مرکزی بیشتر اعلام کرده بود 

برای تشویق بانک ها به تودیع سپرده های قانونی برای آنها جوایزی در نظر می گیرد.

پوست اندازی شعبه های بانکی
 در دنیای دیجیتالی 

تلاش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران برای 
تکمیل سامانه موبایل پیمنت* )پرداخت از طریق تلفن همراه( افق نوینی برابر همگان 
قرار می دهد و سرنوشت شعبه های فیزیکی بانک ها را در هاله ای از ابهام فرو می برد. 
به گزارش ایرنا، با وجود راه اندازی دستگاه های خودپرداز و سامانه های الکترونیکی 
بانکی هنوز مردم برای انجام بسیاری از امور مالی ناگزیرند به شعب های بانک مراجعه 
کنند.در برخی بانک ها مردم برای پرداخت اقساط تسهیلات باید فقط به یک شعبه 
مشخص مراجعه کنند. دریافت تسهیلات هر چند خرد و جزیی نیز رفت و آمدهای 
ویژه خود را می طلبد تا هویت فرد متقاضی و ضامنان وی تایید و پس از آن، دریافت 
مدارک لازم برای پرداخت تسهیلات آغاز شود.حتی اکنون مردم برای نقد کردن وجه 
چک باید به شعبه فیزیکی مراجعه کرده تا پول خود را حضوری دریافت کنند یا آن را به 
حسابی دیگر واریز کنند. روزگار نظام بانکی همچنان بر این روند می گذرد؛ البته وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات درصدد است با راه اندازی دولت الکترونیک، دولت همراه و 
موبایل پیمنت در فضای ایمن شبکه ملی اطلاعات، تغییری در روش های سنتی نظام 
اداری کشور ایجاد کند.گرچه با راه اندازی دستگاه های خود پرداز بانکی کمی از حجم 
مراجعه حضوری به بانک ها کاسته شده است اما هنوز ردیفی از امور وجود دارد که فقط 
با حضور شخص در شعبه فیزیکی حل و فصل می شود و حتی وکیل وی نمی تواند 

از پس آنها برآید.
* آغاز راه

در چنین فضایی، بتازگی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در یکی از شبکه های 
اجتماعی به دیدار خود با رییس کل بانک مرکزی اشاره کرد و خبر داد: دوستان بانک 
مرکزی قول داده اند هر چه زودتر نسبت به تکمیل پرداخت از طریق تلفن همراه اقدام 
کنند. »محمود واعظی« در صفحه اینستاگرام خود نوشت: در روزهای اخیر جلسه بسیار 
خوبی با »ولی الله سیف« رییس کل بانک مرکزی، برای افزایش همکاری، ترغیب و 
تسریع پرداخت های الکترونیک روی تلفن همراه داشتم. وی افزود: تحقق بسیاری از 
خدمات دولت الکترونیک و دولت همراه منوط به اجرای این موضوع است. »با توجه به 
اینکه امروز مردم بیشتر امور خود را با تلفن همراه انجام می دهند، ایجاد و راه اندازی 
دولت همراه مورد نظر است و انشاءالله با همکاری همه بخش های دولت بزودی شاهد 

راه اندازی مرحله نخست آن خواهیم بود«.
* پیامدها و ابهام ها

در وهله نخست این پرسش به ذهن متبادر می شود که آیا با راه اندازی کامل پرداخت 
های الکترونیک روی تلفن همراه باید شاهد کاهش شمار شعبه های فیزیکی بانک ها 
در کشور باشیم؟ اکنون فناوری های نوین ارتباطی بسیاری از روند های گذشته کشور را 
دستخوش تغییرهای اساسی کرده است و شاید شعبه های فیزیکی بانک ها و نظام بانکی 
در آینده سرنوشتی همانند تاکسی داری سنتی داشته باشد که با ورود کسب و کارهای 
نوین مبتنی بر زیرساخت تلفن همراه میدان رقابت را واگذار کرده است.در شرایط کنونی 
پیشرفت فناوری، پرسش اصلی این است که با توجه به فعال شدن بسیاری از کسب 
و کارهای نوین )استارت آپ ها( در بخش مالی کشور، چه زمان نظام بانکی ناگزیر به 
پوست اندازی می شود؟ در صورت بروز این تحول فناورانه، نظام بانکی باید از اکنون به 
فکر پیامدهای حذف برخی شعبه های فیزیکی مانند سرنوشت نیروی کار متخصص و 
دیگر الزام های آن باشند.نظام بانکی کشور همواره عادت داشته است با خرید املاک در 
بهترین نقاط شهرها و حتی روستاها در برابر دیگر بخش های اقتصادی کشور قدرت 
نمایی کند. با توجه به تحول های آتی آیا چنین رویه ای ادامه می یابد یا آن هم به نوعی 
از دگردیسی می رسد؟اینها فقط برخی پرسش هاست که در چند روز آینده با رونمایی 

از طرح ملی دولت همراه بتدریج پاسخ های آن نمایان می شود.

باز خوانی  تجربه قراردادهای نفتی در ایران 

رونق نفت با ۱۲قرارداد جدید 
پس از تایید اولین قرارداد نفتی بر اساس 
مدل جدید قراردادهای IPC با کنسرسیومی 
از توتال فرانسه،یک شرکت چینی و طرف 
ایرانی در هیات عالی نظارت بر قراردادهای 
مجلس،حالا راه برای ۱۲ قرارداد جدید دیگر 
با شرکت های بین المللی هموارتر شده است.

به گزارش خبرآنلاین،بیژن زنگنه وزیر نفت 
بارها اعلام کرده  که برای توسعه میادین نفتی 
مشترک و پروژه های نیمه تمام صنعت نفت  
۲۰۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز است.
اولین قرارداد منعقد شده با کنسرسیوم ایرانی-
چینی و فرانسوی برای توسعه بخش فراساحل 
فاز ۱۱ پارس جنوبی تنها ۴.۸ میلیارد دلار از 
۲۰۰ میلیارد دلار را پوشش می دهد.بنابراین 
لازم است برای رسیدن به این هدف گذاری 

قراردادهای دیگری به امضا برسد.
قریب به اتفاق کشورهایی در حال توسعه 
که دارای منابع نفت فراوان هستند،با کمک 
ذخایر  دنیا  در  نفتی  بزرگ  های  شرکت 
نفتی خود را کشف و از آن بهره برداری می 
کنند،زیرا تکنولوژی و تجربه این شرکت ها 
در دنیا شناخته شده است.تردیدی نیست که 
عملیات اکتشاف و تولید نفت نیازمند سرمایه 
کافی و فناوری است.زیرا کشورهای نفت خیز 
به تنهایی نمی توانند از عهده مخارج اکتشاف 
و بهره برداری بربیایند. از همین رو، آنها برای 
ورود سرمایه و فناوری،در قالب قراردادهای 
نفتی  المللی  بین  های  شرکت  با  مختلف 
وارد مذاکره شده و منابع نفت و گاز خود را 
مورد بهره برداری قرار می دهند.البته شرایط 
کشورهای  فناوری  سیاسی،اقتصادی،سطح 
میزبان و شرکت های بین المللی نفتی ویژگی 
میادنی نفتی و قدرت چانه زنی هم بی تاثیر 

نیست.
اولین قرارداد نفتی ایران

که  است  خاورمیانه  کشور  اولین  ایران، 
قرارداد نفتی با خارجی ها نوشته است.اولین 
به  منجر  بود  امتیازی  قرارداد  قرارداد،یک 
کشف نفت در سال ۱۲۸۰ شد.این قرارداد در 
ازای دریافت ۲۰ هزار لیره به صورت نفت،۲۰ 
هزار لیره به صورت سهام و ۱۶ درصد سود 
دارسی  ناکس  ویلیام  شرکت،به  سالیانه 

منطقه  در  که حفاری  آن  از  اعطا شد.پس 
و  زیاد  های  دشاواری  دلیل  به  قصرشیرین 
هزینه های بالا متوقف شد،دولت انگلستان 
ناوگان جنگی خود  تغییر سوخت  بهانه  به 
با  آمد و شرکت جدیدی  به کمک دارسی 
عنوان سندیکای امتیازات با سهامدارانی چون 
برمه  نفت  شرکت  و  استراتکونا  دارسی،لرد 
شکل گرفت.نفت خام بعد از ۷ سال کاوش در 
مناطق جنوبی غربی ایران، در سال ۱۲۸۷ در 

مسجدسلیمان کشف شد.
سال ۱۳۱۲ تغییراتی در قراردادقبلی بین 
ایران و شرکت نفت ایران و انگلیس ایجاد شد 
که براساس آن منطقه امتیاز به یک پنجم 
امتیاز قبلی کاهش یافت.طبق مفاد مالی این 
قرارداد،به جای ۱۶ درصد سود،سهم دولت 
ایران معادل بهره مالکانه به میزان ۴ شیلینک 
در هر تن نفت تولیدی صادرشده یا به مصرف 
داخلی رسیده به علاوه ۲۰ درصد مازاد ۶۷۱ 

هزار و ۲۵۰ لیره توزیع شده بین سهامداران 
معمولی شرکت نفت ایران و انگلیس تعیین 
شد که مجموع دو مبلغ فوق نمی بایست 
در هر صورت در هر سال مسیحی  از ۷۵۰ 
هزار لیره کمتر باشد. مدت زمان قرارداد اولیه 
برابر ۶۰ سال،از سال ۱۲۸۰ تا ۱۳۴۰ بود که 
از  زمان  این مدت  تغییرات جدید  براساس 
سال ۱۳۱۲ به مدت ۶۰ سال دیگر و تا سال 

۱۳۷۲ تمدید شد.
مجلس شورای ملی ایران صنعت نفت را در 
پایان اسفند ماه ۱۳۲۹ ملی اعلام کرد و پس 
از کودتای مرداد ۱۳۳۲ ایران با کنسرسیومی 
توافق  به  المللی  بین  نفتی  از شرکت های 
رسید.دو طرف اصل تقسیم مساوی سود را 
ایران تصویب  نفت در  پذیرفتند،لذا عایدی 
شد و براساس قانون تصویب شده ۱۲ قرارداد 
منعقد شده که همگی دارای ساختار نسبتا 
از  نوعی  که  قراردادها  بودند.این  مشابهی 

قراردادهای مشارکت در تولید به حساب می 
قراردادهای ۲۵-۷۵ مشهور شدند  آمدند،به 
که مطابق مفاد آن پس از کسر هزینه های 
تولید از درآمد حاصل از نفت تولیدی،نصف 
آن به عنوان مالیات و حقوق دولتی به دولت 
ایران پرداخت می شد و نصف دیگر به طور 
مساوری بین شرکت ملی نفت ایران و شرکت 
نفتی خارجی تقسیم می شد. سهم دولت 
ایران از قرارداد کنسرسیوم در سال ۱۳۴۳ با 
اعمال بهره مالکانه برابر ۱۲.۵ درصد از ارزش 
نفت تولید که خود به عنوان ردیفی از هزینه 
یافت. شد،افزایش  می  قلمداد  تولید  های 
ایران توافق کنسرسیوم را در سال ۱۳۵۲ لغو 
به مدت ۲۰ سال دیگر  را  قراردادخدمت  و 

جایگزین کرد.
 قرادادهای نفتی پس از انقلاب

 ۵۷ سالهای  و  اسلامی  انقلاب  دوران  در 
و ۵۸ تولید نفت ایران از ۵۳۰۰ هزار بشکه 

در روز به ۳۲۲۰ هزار و سپس ۱۴۸۰ هزار 
انثلاب  از  یافت.بعد  کاهش  روز  در  بشکه 
اساسی  قانون  اینکه  به  توجه  با  و  اسلامی 
مالکیت شرکت های خارجی بر منابع نفت 
و گاز ایران ار غیرقانونی اعلام کرد تا سال 
با شرکت  ای  توسعه  قرارداد  نوع  هیچ   ۷۴
های بین امللی نفتی در صنعت نفت ایران 
بسته نشد.تنها مشارکت خارجی ها محدود 
به حضور پیمانکارانی بود که با منابع مالی 
از داخل کشور اقدام به فعالیت می کردند.به 
دلیل هزینه های بالای اکتشاف و استخراج 
منابع هیدروکربوری،روند توسعه میادین به 
کندی صورت گرفت در نتیجه جهت جذب 
سرمایه گذاری خارجی،نوعی قرارداد خدماتی 
تحت عنوان قراردادهای بیع متقابل در صنعت 
نفت ایران متداول شد. این قراردادها از لحاظ 
که  است  خدمتی  قراردادها  ماهیت،همان 
پس از لغو قراردادکنسرسیوم در ایران رایج 
شد.اولین قرارداد توسعه ایران پس از انقلا،با 
یک شرکت بین المللی نفتی خارجی  جهت 
توسعه میادین در این قالب در سال ۷۴ با 
 E و  A سیری میادین  توسعه  برای  توتال 

منعقد شد.
بین  متقابل،شرکت  بیع  قرارداهای  طبق 
نفتی  میدان  خود  سرمایه  با  نفتی  المللی 
و یا گازی را توسعه داده و به محض شروع 
تولید،عملیات بهره برداری و مدیریت تولید را 
شرکت ملی نفت ایران در دست می گرفت.
در مقابل شرکت بین المللی نفتی مستحق 
دریافت اصل سرمایه هزینه شده،هزینه های 
بانکی و پاداش به نحوی بود که نرخ بازگشت 
وی از میزان مورد نیاز در قرارداد تجاوز نکند.

جهت ایجاد انگیزه در شرکت های خارجی 
به منظور حضور در فعالیت های بالادستی 
بر  وارد  ایرادات  رفع  و  ایران  نفت  صنعت 
قراردادهای بیع متقابل از جمله عدم حضور 
شرکت های بین المللی نفتی در فرآیند تولید 
و اعمال بهبود و ازدیاد برداشت قراردادهای 
این  امروز  و  شد  منقعد   IPC نفتی جدید 
قراردادها به عنوان سومین نسل قراردادهای 
نفتی قرار است فاز سوم توسعه صنعت نفت 

را آغاز کند.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۴۸ شماره  رای   -۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۸۱۵ آقای محمد قاسمی  فرزند علی حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۷ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۰۹۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسن میره .)م الف ۳۶۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۴۱۶ شماره  رای   -۲
از  قسمتی  در  ابوالفضل  فرزند  بنی حسن  علی  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۶۲
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از محمدرضا بخشی .)م الف ۳۶۶۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۷۹ شماره  رای   -۳
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۴ آقای مرتضی علی اکبری لذا مالکیت دو دانگ مشاع از 
ششدانگ آقای مرتضی علی اکبری فرزند حیدر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۶۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۶۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محسن 

و محمد و صادق پهلوانی .)م الف ۳۶۴۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۸۸ شماره  رای   -۴
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۶ آقای حیدر علی اکبری لذا مالکیت دو دانگ مشاع از 
ششدانگ آقای حیدر علی اکبری فرزند ابوتراب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۶۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۴۶۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محسن 

و محمد و صادق پهلوانی .)م الف ۳۶۴۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۸۶ شماره  رای   -۵
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۵ آقای عیسی علی اکبری  لذا مالکیت دو دانگ مشاع از 
ششدانگ آقای عیسی علی اکبری فرزند حیدر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۱۹/۶۳ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۶۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محسن 

و محمد و صادق پهلوانی .)م الف ۳۶۴۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۳۹ شماره  رای   -۶
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۳۰۱ آقای غلامرضا منصوری فرزند عزیز علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۵ مترمربع پلاک شماره 
۲۳۱ فرعی از ۲۴۹۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۵۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۳۸ شماره  رای   -۷
از  فرزند علی محمد در قسمتی  اروجی  آقای مهدی   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۲۹۸
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۵ مترمربع پلاک شماره 
۲۳۱ فرعی از ۲۴۹۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۵۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۸۴۰ شماره  رای   -۸
از  مشاع  دانگ  مالکیت سه  لذا  معصومی  بهروز  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۵۹

ششدانگ آقای بهروز معصومی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۷۳ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از جعفر علی 

سرشار.)م الف ۳۶۴۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۴۹۴ شماره  رای   -۹
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۵۸ خانم فرشته قرنلی لذا مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ 
خانم فرشته قرنلی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۴۷۳ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از جعفرعلی سرشار .)م 

الف ۳۶۴۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۲۲۳ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۷۱۶ آقای علیرضا خرسندی فرزند محمدعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ مترمربع پلاک شماره ۳۲ 
فرعی از ۱۸۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از غلامعلی بهری .)م الف ۳۶۷۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۱۲۵ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۳۴۸ آقای مجتبی بابائی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۸۰  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۱۷۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از بهروز دلیر .)م الف ۳۶۷۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۷۹۳ شماره  رای   -۱۲
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۴۰۶ آقای حسین حسنی پیرزاد فرزند سهراب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۲ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از باقیمانده ۲۳۸۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۹۹۵ شماره  رای   -۱۳
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۱۶ آقای سید مجتبی حسینی یزدی فرزند سید نقی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۳/۱۶ مترمربع 
پلاک شماره ۱/۵۱ فرعی از ۲۴۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل هندیانی.)م الف ۳۶۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۸۶۵ شماره  رای   -۱۴
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۶۶۲ آقای رضا کلائی فرزند مهدی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به استثناء ثمنیه اعیانی به  مساحت ۵۲/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره ۶/۴۸۰ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای سیدرضا گنجینه .)م الف ۳۶۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۸۰۰ شماره  رای   -۱۵
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۸۲۶ آقای قاسم زال فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۴/۸۶ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از 
۲۱۸۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از زهرا و اعظم و احمد و محمد و ابوالقاسم و غلامحسین و علی و فاطمه شریعت زاده .)م 

الف ۳۷۰۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۳۷۲ شماره  رای   -۱۶
از  فرزند غلامعلی در قسمتی  آقای فتحعلی حیدری   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۷۹۰

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۹/۲۵ مترمربع پلاک شماره 
۸ باقیمانده ۲ فرعی از ۲۱۴۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۷۱۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۲۲۸ شماره  رای   -۱۷
از  فرزند غلامعلی در قسمتی  آقای فتحعلی حیدری   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۱۸۳۵
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسین چراغی .)م الف ۳۷۱۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۶۱ شماره  رای   -۱۸
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۲۱۱ آقای اصغر قصری فرزند عباسعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۳۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از یوسف بنده علی صفرآبادی .)م الف ۳۶۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۸۶۳ شماره  رای   -۱۹
از  قسمتی  در  اکبر  علی  فرزند  ناصر  هژیر  رضا  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۹۷۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده  به مساحت ۶۲ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۷۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از مرتضی میرزائی و محمدحسین قمی اصل .)م الف ۳۷۳۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۵۲ شماره  رای   -۲۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۸۳۴ آقای محمدرضا غلامی جمکرانی فرزند غلامحسین در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۰/۴۸ مترمربع 
پلاک شماره ۱/۵۸ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از معصومه عزیزی بدرآبادی.)م الف ۳۷۳۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۹۴ شماره  رای   -۲۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۸۰۳ آقای بلال حسینی فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۷/۵۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۱۷۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از قدسی رضویان فرزند محمد .)م الف ۳۷۴۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۹۱ شماره  رای   -۲۲
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۲۵ آقای  حسن میرزایی فرزند حسین علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۰/۹۰ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۲۳۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسین امیری .)م الف ۳۷۴۵(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/05/15 تاریخ انتشار دوم: 1396/05/30
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۴۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۶۸۳ خانم مریم حاجی بابائی فرزند 
حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۷۶/۷۹ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۱۰۹۳۶ اصلی واقع 

در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۲۴(
۲- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۴۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۶۸۴ آقای هادی قربانی فرزند علی رضا 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۷۶/۷۹ مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۱۰۹۳۶ اصلی واقع در قم 

بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۲۵(
۳- رای شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰۲۶۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۳۸ خانم خدیجه جهانگیر فرزند حسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۱۴/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶۳۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از طوبی وحیدی اربابی.)م الف ۳۵۴۴(
۴- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۴۴۸۹ آقای علی برغمدی فرزند محمد 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲۰۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۸۶ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی.)م الف  ۳۶۵۷(
۵- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۵۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۱۰ خانم خدیجه طیبی منفرد فرزند 
احمد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹۳/۰۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۱۲ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از وراث یحیی اکبریان نسبت به ۵۰ سهم و مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین محمدی 

نسبت به ۵۰ سهم .)م الف ۳۶۶۷(
۶- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۱۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۰ آقای سید عزیز طهوری فرزند 
حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۰۶/۰۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۱۲ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۶۳۶(
۷- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۱۳۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۸۴ آقای مرتضی عطائی فرزند علی اصغر 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۳۵/۸۳ مترمربع پلاک شماره ۸۹۶ فرعی از ۱۱۵۱۲ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نعمت اله قلی زاده مزرعه .)م الف ۳۶۵۴(
۸- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۷۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۶۲۶ آقای علی صالحی فرزند فیض اله 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۵/۵۳ مترمربع پلاک شماره ۲۲۷ فرعی از ۱۱۵۷۸ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامرضا فاضل.)م الف ۳۶۷۴(
۹- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۹۲۴ آقای محمدرضا نصیری جهرودی 
فرزند رضا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره ۲۴ فرعی از ۱۰۲۵۴ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف ۳۶۷۶(
۱۰- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۹۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۱۰ آقای غلامرضا محمودی فرزند 
حسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۲۵/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶۵۹/۲ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اشراقی احدی از وراث شهاب اشراقی .)م الف ۳۶۸۹(
۱۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۶۹۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۷۳ آقای جواد ندیمی فرزند محمود در 
چهار دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶۳۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف ۳۵۱۶(
۱۲- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۶۹۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۷۲ خانم طیبه برقعی فرزند آقا حسین 
در دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶۳۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف ۳۵۱۵(
۱۳- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۷۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۵۳ آقای علی محمد زاده سرائی فرزند 
نورعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۶۱  اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی رای هیات .)م الف ۳۷۱۹(
۱۴- رای شماره ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۲۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۵۴ آقای محمود پهلوانی فرزند علی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۴۶/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۷۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث مرضیه لاجوردی و راضیه لاجوردی .)م الف ۳۷۳۸(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/05/15 تاریخ انتشار دوم: 1396/05/30
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی

رقابت های لیگ آزاداگان فصل ۹۷-۹۶ یکشنبه ۱۵ مرداد 
بوشهر  ایرانجوان  آغاز می شود که در مهمترین دیدارها، 
میزبان نساجی مازندران و گل گهر سیرجان میزبان اکسین 

البرز است.
دوباره لیگ یک که همیشه آبستن اتفاقات عجیب و غریب 
است، آغاز می شود تا شاهد شروع تب فوتبالی در شهرهایی 
که در لیگ برتر نماینده ندارند باشیم. البته اتفاقات عجیب و 
غریب لیگ یک مثل نوزاد زودرس، قبل از موعد خودشان را 
نشان دادند. از نحوه انتخاب سرمربی آلومینیوم اراک تا همه 

کاره شدن اسپانسر در صبای قم!
با همه این اوصاف، روز یکشنبه ۱۵ مرداد این رقابتها 
استارت می خورد. امسال سومین فصلی است که لیگ یک 
در یک گروه برگزار می شود و شهرداری ماهشهر، شهرداری 
تبریز، برق جدید شیراز، ماشین سازی تبریز و صبای قم تازه 
واردان این بازی ها هستند. نکته جالب درباره تیم های لیگ 
یک این است که نزدیک به ۸۰ درصد از آن ها در فاصله یک 

ماه مانده به آغاز این رقابت ها تیم شان را تشکیل داده اند.
آلومینیوم اراک - صبای قم؛ داربی شهر فرنگ

تا  که  هستند  تیمی  دو  قم  صبای  و  اراک  آلومینیوم 
الان بیشتر با حواشی شان خبرساز شدهاند. اراکی ها که 
تا یک ماه پیش منتظر رضایت مدیران شرکت ایرالکو و 
کارخانه آلومینیوم اراک برای تیم داری بودند تا بدانند در 
لیگ یک حضور دارند. پروسه رضایت مدیران این شرکت 
باعث جدایی مهدی پاشازاده و اکبر محمودی، سرمربی و 
مدیرعامل وقت این تیم شد. پس از آن هم پروسه عجیب 
انتخاب سرمربی که مانند هفته خوان رستم بود و پس از 
اتفاق نظر روی علی مرزبان، علی حنطه به عنوان سرمربی 
انتخاب شد! البته این دو پروسه، آخر کار نبود و پس از 
آن پروسه انتخاب مدیرعامل کلید خورد. علی دهشمند به 
عنوان مدیرعامل انتخاب شد ولی اخباری به گوش می رسد 
که باشگاه هنوز مدیرعامل ندارد و این اخبار توسط خود 
دهشمند منتشر شده است! نکته دیگر درباره این تیم این 
است که هنوز پرونده تبانی فصل گذشته آنها مقابل فجر 

سپاسی باز است و هنوز رای آن صادر نشده است.
در سوی دیگر میدان صبای قم قرار دارد که تا همین 
دو سه هفته پیش منتظر سقوط نفت تهران بود تا دوباره 
به لیگ برتر بازگردد ولی پس از نا امید شدن از این قضیه 
به سراغ انتخاب سرمربی رفتند و سهراب بختیاری زاده را 
انتخاب کردند. اوضاع خوب پیش میرفت تا اینکه باشگاه 
اسپانسر جدید گرفت و آنها با حضور بختیاری زاده مخالف 
بودند. بختیاری زاده رفت و اسماعیل اسماعیلی که گزینه 
مورد تایید اسپانسر بود به عنوان سرمربی انتخاب شد. اما 
اسماعیلی در اقدامی عجیب در تمرینات غیبت کرد تا دو 
روز مانده به شروع لیگ یک ناصر بختیاری زاده سرمربی این 
تیم شود. باید دید تقابل این دو تیم در همین هفته ابتدایی 

لیگ یک به خیر و خوشی تمام میشود یا نه!
نفت مسجد سلیمان - ماشین سازی تبریز؛ دوئل 

دو استقلالی
نفت مسجد سلیمان خیلی زود با ادامه همکاری با محمود 
بازیکنان  انتقالات شد و توانست  بازار نقل و  فکری وارد 
توانمندی جذب کند. آنها از معدود تیم هایی بودند که 
خیلی زود کارشان را برای فصل جدید انتخاب کردند. اما 

ماشین سازی تبریز پس از سقوط به لیگ یک، کارش را 
منفعلانه ادامه داد تا حدود یک ماه و نیم پیش که دوباره 
رسول خطیبی را به نیمکت این تیم بازگرداندند. خطیبی با 
علم اینکه از تیمهای دیگر عقب است با بازگرداندن همبازیان 
سابق در هر پست و بازیکنانی که قبلا با آنها همکاری داشته، 
تیم خوبی را جمع کرد. حتی او توانست مهرداد بایرامی را در 

مجادله با مس کرمان به تیمش بیاورد.
هر دو تیم بازی های تدارکاتی با تیم های لیگ برتری 
مانند تراکتورسازی و نفت تهران برگزار کردند و عملکرد 
نسبتا خوبی از خودشان به نمایش گذاشتند. باید دید تقابل 
محمود فکری و رسول خطیبی که کاپیتان و بازیکن اسبق 
آبی پوشان پایتخت محسوب می شود با چه نتیجه ای به 

پایان می رسد.
ایرانجوان بوشهر - نساجی مازندران؛ جدال 

محبوب ترینها
این دو تیم نه تنها از پرطرفدارترین تیمهای لیگ یک 
برای  آنها  البته  ایران هستند.  پرطرفدار  تیمهای  از  بلکه 
حضور در فصل جدید لیگ آزاداگان سرنوشت مختلفی 
داشتند. ایرانجوان بوشهر حدود یک ماه پیش با یک انقلاب 
در سیستم مدیریتی اش مواجه شد و با برگزاری مجمع 
عمومی باشگاه با حضور سهامداران این باشگاه، افراد هیات 
مدیره ایرانجوان تغییر کردند. کبگانیان که همواره از بی 
پولی و انحلال صحبت می کرد رفت و علی وزیری که سابقه 
چندین ساله مدیریت این باشگاه را در کارنامه داشت، دوباره 
مدیرعامل این باشگاه شد. پس از این اتفاق سعید مفتخر 
به عنوان سرمربی ابقا شد و ایرانجوان که در فصل نقل و 
انتقالات بازیکنان اصلی اش مانند مهدی قائدی را از دست 

داده بود، شروع به ترمیم تیمش کرد.
فصل  آزادگان  لیگ  پایان  از  پس  مازندارن  نساجی  اما 
گذشته، تنها به چند هفته زمان نیاز داشت تا با اعمال 
تغییرات عظیم، خودش را برای حضور پر قدرت در فصل 
جدید این رقابت ها آماده کند. مهدی پرهام مالک این باشگاه 
که پس از تغییر ۱۸۰ درجه ای حاضر شد برای تیمش 
دست به جیب شود، مهدی پاشازاده سرمربیکاربلد لیگ 
یک را به نساجی آورد و علی امیری را به جای عبدالحمید 
رمضانی به عنوان مدیرعامل باشگاه انتخاب کرد تا جمع 
استقلالی ها در این تیم جمع باشد. آنها یارگیری خوبی 
داشتند و اردوها و بازی های متعددی در راه آماده سازی 
برای فصل جدید رقابت های لیگ یک پشت سر گذاشتند تا 
به همه عاشقان این تیم نوید یک نساجی متفاوت نسبت به 
سالهای پیش را بدهند. هوارداران این تیم امیدوارند امسال 

طلسم صعود آن ها به لیگ برتر شکسته شود.
البته قائم شهری ها این هفته کار سختی دارند چون باید 
در گرمای بوشهر به مصاف ایرانجوان بروند و این برای تیمی 
که مراحل آماده سازی اش در مناطق خوش آب و هوا بوده 

کمی سخت است.
فجرسپاسی - بادران تهران؛ استارت نارنجی 

پوشان برای بهترین تیم جهان شدن
فجر سپاسی که فصل گذشته به صورت دراماتیک و بحث 
برانگیز با هدایت غلام حسین پیروانی در لیگ یک ماند، 
امسال را با علی کلانتری آغاز می کند که دو فصل پیش با 
هم تا پای لیگ برتر رفتند اما در ایستگاه آخر ناکام ماندند. 

در فصل نقل و انتقالات صحبت های زیادی از پیوستن 
عالیشاه و پهلوان به عنوان سرباز به این تیم بود اما در نهایت 
اتفاقی نیوفتاد. البته آنها کم کار هم نبودند و با جذب علی 
محمد نظری بازیکن سابق استقلال و مهدی دغاغله بازیکن 
سابق پرسپولیس در بازار نقل و انتقالات خودی نشان دادند.
زرد پوشان شیراز در همین هفته ابتدایی باید به مصاف 
یکی از آماده ترین تیمهای لیگ یک بروند. بادران که با 
پشتوانه مالی چند هزار نفر، اوضاع مالی خوبی دارد، زودتر از 
باقی تیمها کارش برای فصل جدید شروع کرد. آنها با محمد 
ربیعی همکاریشان را ادامه دادند و با جذب بازیکنان موفق 
فصل گذشته لیگ یک، یک تیم منسجم و قدرتمند بستند 
تا بتوانند امسال با صعود به لیگ برتر، یکی از موانع قهرمانی 
در جام باشگاه های جهان را برداشته باشند. با توجه به مهره 
ها و سرمربیان هردو تیم میتوان امیدوار به یک بازی خوب 

از سوی هردو تیم بود.
گل گهر سیرجان - اکسین البرز؛ آغاز ماموریت 

وینگو برای لیگ برتری شدن
وینگو بگوویچ سرمربی گل گهر در فصل گذشته بارها 
گهر  آزادگان، گل  لیگ  در فصل ۹۶-۹۷  که  کرد  اعلام 
برای لیگ برتری شدن می جنگد. او در این راه بازیکنان با 
تجربه ای مانند محمد غلامی و احمد حسن زاده را جذب 
کرد تا تجربه تیمش را بالا ببرد. این تیم هم مانند خیلی از 
تیم های شهرستانی لیگ یک در تهران اردو زد و با چند 
تیم لیگ برتری دیدار تدارکاتی برگزار کرد. در طرف دیگر 
میدان اکسین البرزی حاضر است که فصل را با یحیی گل 
محمدی به پایان رساند و امسال باید با علی لطیفی کارش 

را آغاز کند.
آنها که نیم فصل فصل گذشته با به خدمت گرفتن یحیی 
گل محمدی همه نگاه ها را به سمت خود آوردند، پس از 
پایان فصل با فسخ یک طرفه قرارداد از سوی این مربی 
مواجه شدند تا مدیران احساسی اکسین حتی تا مرز انحلال 
این تیم بروند. هولدینگ اکسین آمل که مالک این باشگاه 
است، حتی در نظر داشت که این تیم را به آمل منتقل 
کند تا مازندران در لیگ یک سه نماینده داشته باشد اما 

این اتفاق نیوفتاد.
به نظر میرسد اکسین که کارش را خیلی دیر آغاز کرد، کار 
سختی مقابل یکی از مدعیان این فصل لیگ آزادگان دارد.
ملوان بندرانزلی - برق جدید شیراز؛ تقابل ملوانان 

با بدل برق شیراز
سرمربیان هر دو تیم سابقه کار در لیگ برتر را دارند. نادر 
دست نشان در تیم ملوان با جذب بازیکنان جوانی که فصل 
گذشته در لیگ عملکرد خوبی داشتند تیم جوانی را دور هم 
جمع کرده است. البته او کاپیتان سابق این تیم یعنی پژمان 
نوری را به ملوان بازگردانده تا شاهد حضور کاپیتان کهنه کار 
این تیم در ملوان باشیم. البته آن ها در این چند وقت درگیر 
پرونده شکایت زلاتکوفسکی به فیفا هم بودند و هنوز هم 

ممکن است از ملوانی ها امتیاز کم شود.
در طرف دیگر، برق جدید با داود مهابادی فعالیت چندانی 
در بازار نقل و انتقالات نداشته و مانند هندوانه سر بسته 
نامش  تیم،  این  درباره  اهمیت  حائز  نکته  تنها  هستند. 
است. فیفا بخاطر شباهت نام این تیم به باشگاه برق شیراز، 

فدراسیون فوتبال را ۸۰ هزار دلار جریمه کرد.

ملوانان با اینکه در این دیدار میزبان هستند باید محتاط 
عمل کنند چون برقی ها می توانند شگفتی امسال باشند.

راه آهن یزدان - شهرداری ماهشهر؛ مصاف پارس 
جنوبی جدید لیگ یک با بلاتکلیف ها

یکی از قدیمی ترین تیمها کشور در فاصله یک روز مانده 
تا آغاز لیگ آزادگان، هنوز در توقیف دادستانی تهران است 
و مشخص نیست که چرا باید با این شرایط اجازه حضور 
به این تیم در لیگ یک داده شود! هیچ چیز در باشگاه راه 
آهن مشخص نیست و پرونده های این باشگاه در فیفا هم 
باز است. البته بازیکنان این تیم به دور از هیاهو به همراه 
سیروس دین محمدی تمرین کردند ولی بازی دوستانه یا 
جذب بازیکن خاصی در این تیم اتفاق نیوفتاده است. باید 
دید سرنوشت این باشگاه که فصل گذشته در هفته آخر 
توانستند از سقوط به لیگ دو بگذرند، چه می شود و آیا 
امسال هم شاهد اتفاقاتی مانند سوء تغذیه و ... در این تیم 

هستیم یا نه؟
از شانس بد راه آهن آنها در همین هفته نخست در مقابل 
شهرداری ماهشهری قرار می گیرند که روی نیمکت خودش 
کوروش موسوی دارد. او سه فصل پیش توانست با فولاد 
نوین به لیگ برتر صعود کند اما از بد روزگار بخاطر حضور 
فولاد در لیگ برتر نتوانست با این تیم در لیگ برتر حضور 
پیدا کند. ماهشهریها در فصل نقل و انتقالات هم فعال بودند 
و چند بازیکن لیگ برتری هم جذب کردند. به نظر می رسد 
آنها هم به دنبال این هستند که مانند سپیدرود و پارس 

جنوبی خیلی زود به لیگ برتر برسند.
خونه به خونه بابل - مس رفسنجان، در هاله ای از 

ابهام مثل خونه به خونه
مالکان خونه به خونه که هر زمان دری به تخته می خورد 
حرف از کناره گیری می زنند، امسال هم در لیگ یک تیم 
داری می کنند تا شاید پس از چند فصل حضور در این 
رقابتها به لیگ برتر برسند. البته آنها این فصل مربی نام 
آشنایی روی نیمکتشان ندارند و با حسین رحمانی که یک 

مربی بومی است کارشان را آغاز میکنند.
مس رفسنجان هم امسال با یکی از پیشکسوتان استقلال 
پا به میدان میگذارد. آنها با تغییر مدیرعامل، علی سامره که 
سابقه حضور در مس رفسنجان را هم در کارنامه اش دارد به 
عنوان سرمربی انتخاب کردند تا ریسک بزرگی کرده باشند.
هر دو تیم در فصل نقل و انتقالات بی سر و صدا عمل 
کردند. البته خونه به خونه ای ها توانستند چند بازیکن با 
کیفیت لیگ یکی را جذب کنند اما بازیکنانی مانند پژمان 
نوری، محمد غلامی، امیرحسین فشنگچی و مازیار زارع و ... 
را هم از دست دادند. البته هنوز وضعیت ورزشگاه میزبان این 
دیدار مشخص نیست چون سازمان لیگ اعلام کرد، ورزشگاه 
هفتم تیر بابل شرایط برگزاری دیدارهای لیگ یک را ندارد.
 شهرداری تبریز - مس کرمان، تقابل لیگ برتری 

های سابق این بار در لیگ یک
دو تیمی که سابقه تقابل در لیگ برتر را دارند این بار باید 
در لیگ یک در مقابل هم صف آرایی کنند. شهرداری تبریز 
که پس از تبانی ها چند سال پیش دوباره به لیگ یک 
بازگشته با یک سرمربی گم نام کارش را در این رقابت ها 
آغاز می کند. آنها با علی صالح پناهی که موفق شد این تیم 
را به لیگ یک برساند، احتمالا باید به همراه تیم هایی مانند 

راه آهن و آلومینیوم برای بقا در لیگ یک بجنگند.
البته زمانی که این تیم به لیگ یک صعود کرد، حرف 
و حدیث هایی درباره احتمال عدم حضور این تیم وجود 
داشت چون هم شهرداری تبریز و هم ماشین سازی تبریز 
زیر نظر شهرداری تبریز هستند و این با قوانین بین و المللی 

مغایر است. به هر حال این تیم در لیگ یک حضور دارد.
مس کرمان هم که فصل گذشته به یکباره قافیه را باخت و 
نتوانست به لیگ برتر صعود کند، امسال به مانند شهرداری 
تبریز با یک مربی بومی کارش را ادامه میدهد. آنها احمد 
نخعی سرمربی فصل گذشته تیم دوم مس را به عنوان 
سرمربی انتخاب کردند. این انتخاب در حالی اتفاق افتاد که 
از عبدالله ویسی، علی مرزبان و حتی منصور ابراهیم زاده 
که فصل گذشته در مس ناکام بود به عنوان گزینه های 
سرمربی گری این تیم نام برده می شد. باید دید تقابل این 

دو تیم قدیمی با مربیان تازه کارشان به کجا می انجامد.
برنامه کامل بازی های این هفته به شرح زیر است:

راه آهن یزدان - شهرداری تبریز، ساعت ۱۸
ملوان بندر انزلی - برق جدید شیراز، ساعت ۱۸

شهرداری تبریز - مس کرمان، ساعت ۱۸
خونه به خونه بابل - مس رفسنجان، ساعت ۱۸

آلومینیوم اراک - صبای قم، ساعت ۱۸
فجر سپاسی شیراز - بادران تهران، ساعت ۱۸

گل گهر سیرجان - اکسین البرز، ساعت ۱۹:۴۵
ایرانجوان بوشهر - نساجی مازندران، ساعت ۲۰

نفت مسجد سلیمان - ماشین سازی تبریز، ساعت ۲۰:۳۰

آیا قائدی»نیمار استقلال« می شود؟

شاید تعداد بازیکنانی که در اولین بازی شان با پیراهن پرسپولیس و استقلال 
در کمتر از ۳۰ دقیقه توانسته باشند این همه از هواداران دلبری کنند کمتر از 
انگشتان یک دست باشد. مهدی قائدی را خیلی ها تا  جمعه شب نمی شناختند. 
بازی اش را ندیده بودند و نمی دانستند وقتی پا به توپ شود فقط با خطا می شود 
او را متوقف کرد. قائدی با قد ۱۶۶ سانتیمتری از ایرانجوان بوشهر در روزهایی به 
استقلال پیوست که بسیاری منصوریان را به واسطه خرید بازیکنان پرسن و سال و 
بالا رفتن میانگین سنی این تیم نقد می کردند. برخی نوشتند که قائدی بازیکنی 
تزئینی برای نشستن روی نیمکت است اما او در نخستین حضورش نشان داد تا چه 
اندازه برای دیده شدن، موفقیت و تحمیل خود به سرمربی و هواداران حریص است.

او در شبی که استقلال یک تساوی تلخ صفر- صفر مقابل همنام خوزستانی 
خود را دشت کرد، توانست چنان بدرخشد که در پایان بازی تماشاگران یکصدا 
نامش را فریاد زدند. قائدی هر بار که صاحب توپ شد تیم را به حرکت وادار کرد، 
یک پاس درخشان داد، استقلال را صاحب یک ضربه ایستگاهی کرد و چند بار 
 F۱۶ با حرکات تکنیکی اش هواداران را به تحسین واداشت تا او را با لقب های
و نیمار استقلال تشویق کنند. یک بذل و بخشش فوق العاده و غافلگیرکننده. در 
لحظاتی که استقلال راهی به دروازه حریفی که اتوبوسی دفاع می کرد پیدا نمی 
کرد، محمدرضا احمدی گزارشگر بازی گفت که همه منتظر هستند که مهدی 
قائدی کاری کند! همین جمله کوتاه شاید ستایش کاملی برای پسری باشد که او 
را »باشو«ی فوتبال ایران لقب داده اند. ممکن است برخی خُرده بگیرند که قائدی 
با ۱۷ سال و ۸ ماه سن هنوز کار خاصی نکرده که او را این همه تحسین می کنند 
و این همه هورا کشیدن برای »مهدی« بوشهری آبی پوشان اغراق آمیز است و 
باید به انتظار نشست و دید آیا »نیمار استقلال« می شود یا شهابی است که در 
دل آسمان لیگ چند جرقه می زند و محو می شود؟ شاید حق با این گروه باشد.

برخی هم او را با خداداد عزیزی مقایسه کرده اند. ستاره فریمانی که با ابومسلم 
و فتح خود را چنان به فوتبال ایران تحمیل کرد که نامش علیرغم حاشیه هایش 
ماندگار شد. خداداد با قامت کوتاه، دریبل های شلخته اما بسیار موفق، زبانی که 
موقع دویدن بیرون می آمد و ضربه های کم جان اما کاری و کُشنده گرچه همیشه 
گله مند و شاکی بود و هست اما در فوتبال ایران تقریباً به هر آنچه که می خواست 
دست یافت. آیا قائدی نحیف می تواند خود را از فشار بی رحمانه بازی در استقلال 
که هر بازیکن تنومندی را مثل »خسی در میقات« با خود می برد نجات دهد و 
از حاشیه ها دور بماند؟ او در ۳۰ دقیقه توانست به نقطه درخشان یک شب بلند 
برای استقلال تبدیل شود. قائدی جوان با لباس های ورزشی که به تنش گشاد 
است بیش از هر کسی از دور به فرهاد مجیدی شباهت دارد. همان سال هایی 
که از بهمن به استقلال پیوست و بسیاری او را نقد می کردند که با وزن کم قادر 
نخواهد بود در فوتبال قدرتی آن سال ها دوام بیاورد اما حالا او اسطوره باشگاهی 
است که هواداران با شور نامش را فریاد می زنند. در هفته دوم لیگ برتر ایران حتی 
وقتی تیم پارس جنوبی جم بوشهر صدرنشین است، پدیده با چهار گل سپاهان را 
در هم شکست، پرسپولیس در تبریز طلسم شکنی کرد و شاگردان امیر قلعه نوئی 
در اصفهان با سه گل گسترش فولاد را شکست دادند و برای رقیبان خط و نشان 

کشیدند، همه از مهدی قائدی حرف می زنند، شما چطور؟

سرمربي تیم فوتبال صباي قم:

پیشکسوتان و مربیان فوتبال قم صبا را تنها نگذارند 
سرمربي تیم فوتبال صباي قم گفت: هدف گذاري ما حفظ تیم در سال جاري و 

صعود به لیگ برتر فوتبال ایران در فصل آینده فوتبال باشگاه هاي کشور است.
ناصر بختیاری زاده اظهار کرد: در ابتدا لازم می دانم از طرف خودم و اعضای کادر 
فنی تیم صبای قم در ابتدای راه هدایت تیم دوست داشتنی صبا، از مدیران قبلی 
باشگاه آقایان زاهدی، رمضان بیگی، خازنی، جهان بینی و کشوری فرد و عوامل زیر 
مجموعه آنها کمال تشکر را داشته باشم که انصافا زحمات بسیار زیادی متحمل 
شده اند و همواره یار و حامی بنده حقیر بوده اند. وی اضافه کرد: از تمام مسؤولان 
استان و در راس آنها مهندس صادقی استاندار قم، حسن عابدی مدیر کل ورزش 
و جوانان  و کریم بهرامی رئیس هیأت فوتبال استان قم نیز تشکر می کنم که برای 

سپردن هدایت تیم صبا در فصل جدید لیگ آزادگان به من اعتماد کردند.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم بیان کرد: همچنین از تمام پیشکسوتان، مربیان، 
بازیکنان و هواداران خون گرم و همیشه در صحنه فوتبال قم رخصت می طلبم و 
امیدوارم همواره ما را از رهنمودهای خود بهره مند کنند و ما را تنها نگذارند زیرا 
صاحبان اصلی این تیم این عزیزان هستند. وی تصریح کرد: همه عزیزان باید از 
عنصر صبر پیروی کرده و با درایت و هوشیاری تمام، کادر فنی و هیأت مدیره باشگاه 
را یاری کنند، ضمن اینکه انتظار ما این است که تمام صاحب نظران و کارشناسان 
فهیم فوتبال، موقعیت کنونی تیم صبای قم را درک کنند. بختیاری زاده که از لیگ 
دهم فوتبال باشگاه های برتر کشور سابقه مربیگری در صبای قم را دارد، ابراز کرد: 
بسیار خوشحالم کسانی امورات فعلی تیم را عهده دار شده اند که افکار حرفه ای 
دارند، مدیر کل ورزش و جوانان، رئیس هیات فوتبال و آقایان کشوری فرد و زاهدی 
که پیش از این مدیرعامل باشگاه بوده اند، قطعا در ادامه کار یار و یاور این تیم برای 
موفقیت و سربلندی ورزش قم خواهند بود.  وی با تاکید بر اینکه در شرایط کنونی 
به طرحی سنجیده برای اداره واقع بینانه صبای قم دست یافته ایم، ابراز کرد: این 
طرح یک استراتژی و راهبرد مشخص و مجموعه ای از روش ها و تاکتیک ها را در بر 
می گیرد، استراتژی طراحی شده  ما حفظ تیم در دسته اول فوتبال کشور در فصل 
جاری و ان شاءالله صعود تیم در فصل آینده به لیگ برتر است.  سرمربی تیم فوتبال 
صبای قم با بیان اینکه روش و سیاست گذاری ما استفاده از مجموعه قابلیت های 
مالی، انسانی، مدیریتی، فرهنگی و زیر ساختی استان قم است، اظهار کرد: معتقدم 
اگر قابلیت های استانی را تجمیع کنیم، دستیابی به اهداف راهبردی دور از ذهن 
نیست و امکان پذیر خواهد بود، ما مشتاقانه از همه کمک های هم استانی ها استقبال 

و خود را نیازمند این کمک ها و استعدادهای خوب استان می دانیم. 

قهرمانی برای استقلال  دور از دسترس می شود

منصوریان و اپیدمی از دست دادن
 امتیازهای اول فصل!

ظاهرا قرار نیست مشکل سرمربی استقلال برای جمع کردن امتیازهای اول فصل تمام 
شود و آبی ها مثل فصل گذشته امتیازهای اول فصل را یکی پس از دیگری از دست می 
دهند. علیرضا منصوریان توانایی جمع کردن امتیازهای اول فصل را ندارد و این چیزی 
است که تقریبا برای همه واضح است. منصوریان فصل گذشته با استقلال در ۶ هفته 
اول پیروزی را تجربه نکرد و تنها ۴ امتیاز کسب کرد، اتفاقی که باعث شد پرسپولیس 
در همان ابتدای فصل خود را از این تیم جدا کند و در پایان فصل هم به قهرمانی بی 
دردسری برسد. اما اوضاع در ۲ سال سرمربیگری در نفت هم برای منصوریان چندان 
بهتر نبود چراکه او در سال اول سرمربیگری اش در نفت تهران در لیگ چهاردهم از 
مجموع ۶ بازی اول و ۱۸ امتیاز ممکن تنها ۸ امتیاز کسب کرد و در  سال دوم در لیگ 
پانزدهم هم با وجود حضور ستاره های پرتعداد در تیمش از جمع ۵ بازی اول و ۱۵ 
امتیاز ممکن تنها ۳ امتیاز بدست آورد. این نشان می دهد منصوریان همیشه در شروع 
لیگ برای امتیاز گیری با مشکل روبرو است و حالا کار به جایی رسیده است که آبی ها 
در ۲ هفته ابتدایی لیگ تنها ۱ امتیاز کسب کرده اند و با پرسپولیس رقیب دیرینه خود ۵ 
امتیاز اختلاف دارند و بعید است جبران این فاصله به این سادگی ها باشد.  شاید در سال 
های گذشته خیلی از مربیان اعتقاد داشتند به دلیل بدنسازی از دست دادن امتیازهای 
اول فصل امری طبیعی و البته قابل جبران است اما در ۲ سال گذشته پرسپولیس نشان 
داده است که جمع کردن امتیازهای اول فصل قهرمانی یک تیم را تضمین می کند 
و این موضوعی است که هواداران استقلال را نگران کرده است. آنچه مسلم است عدم 
شناخت کافی از ترکیب و تغییرات پی در پی در آن باعث می شود استقلال امتیازهای 
اول فصل را یکی پس از دیگری از دست بدهد و آنچه مسلم است جبران این امتیازها 
در نیم فصل دوم و زمانی که تیم های منصوریان تازه می خواهند راه بیفتند، کاری در 

حد محال است.

هفته نخست لیگ آزادگان

احسان محمدیاز داربی شهر فرنگ تا استارت برای جهانی شدن

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۶ حقوقی شورای حل اختلاف قم که در شعبه ۱۱ -اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۱۱/۹۵ج/۱۹۹۰ ثبت گردیده له آقای سید عبدالخالق حسینی علیه 
آقای سعید دیاری بیدگلی  محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ /۱۲۷/۴۸۹/۴۶۰ 
ریال  حق محکوم له و مبلغ /۶/۳۷۴/۴۷۳ ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق 
دولت ،محکوم له در قبال طلب خود اتومبیل معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل 

ارزیابی کرده است 
میرزائی ضمن مراجعه به پارکینگ سعدی از یکدستگاه اتومبیل سواری پژو پارس رنگ نقره 
ای - متالیک -مدل سال ساخت ۱۳۸۳- نوع سوخت بنزین - شماره موتور ۱۲۴۸۳۰۱۲۲۴۹ 
شماره شاسی: ۸۳۸۰۲۶۰۸ دارای پلاک انتظامی شماره: ۴۳۲ س ۸۶-ایران ۱۶ بازدید به 

عمل آوردم نتیجه به شرح ذیل بعرض میرسد.
در بازدید فنی و کارشناسی بعمل آمده مشاهده شد ،سرتاسر بدنه اتومبیل خوردگی دارد .زه 
های اطراف کنده شده است. -سپر جلو خوردگی دارد- سپر عقب شکسته است - لاستیک 
های اتومبیل در اثر کارکرد زیاد آج ندارد و صاف شده است - شیشه جلو شکسته است - روی 
سقف اتومبیل فرورفتگی و خوردگی دارد-قسمتهای درب صندوق عقب و ستون های عقب 
و سایر قسمتها در اثر مرور زمان و آفتاب خوردگی رنگ آنها پریده و از بین رفته است. و بنظر 
میرسد برای ترمیم آن کلیه قسمتهای اتومبیل نیاز به تعویض و رنگ آمیزی خواهد داشت- با 
وصف توضیحات ارائه شده و با بررسیهای بعمل آمده قیمت پایه اتومبیل موصوف در حال 
حاضر بنظر حدود مبلغ نه میلیون تومان )۹۰۰۰۰۰۰( ارزش گذاری و محاسبه و اعلام نظر 

نهائی میگردد.
مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۳۹۶/۰۶/۰۸ ساعت۰۹/۳۰ الی ۱۰/۰۰صبح به 
آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید 
و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و 
به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از 
مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف مدت یکماه از تاریخ مزایده بپردازد 
این آگهی یک نوبت در یکی ار روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به 

واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم - رضا زارعی

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۵- اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۵/۹۵ج/۶۲۵- ثبت گردیده له آقای امیر احمد عباس زاده رفیع 
علیه آقای سید علی موسوی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ /۵۰۴/۵۵۶/۳۴۱ 
ریال در حق محکوم له و مبلغ /۲۵/۲۲۷/۸۱۷ ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق 
دولت، محکوم له در قبال طلب خود سهم الارث محکوم علیه از ملک را معرفی کرده است که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است.
احتراما ، در رابطه با پرونده به شماره ۹۵/ج۶۲۵/۵ در خصوص ارزیابی ملک دارای سند 
مالکیت ششدانگ به شماره پلاک ثبتی ۱۹۵۶/۶۷۵/۸۶۱ -اصلی واقع در بخش دو ثبت قم 

به مالکیت مرحوم سید ابراهیم موسوی فرزند سیدقاسم که در دفتر ۴۳۴ صفحه ۲۲۷ به 
شماره ۷۹۲۷۲ به ثبت رسیده است به استحضار می رساند با راهنمایی خواهان از محل وقوع 
ملک معرفی شده واقع در قم - نیروگاه - بلوار شاهد شرقی -نبش کوچه ۳۸ و کد پستی: 
۹۴۱۵۳-۳۷۱۷۹ بازدید و پس از انجام بررسی های لازم نظریه کارشناسی به شرح ذیل 

تقدیم می گردد:
الف - مشخصات ملک مورد بازدید:

عرصه ملک مورد بازدید به مساحت ۱۰۹/۴۸ مترمربع و به صورت دو نبش بر شوارع ۱۰ 
و ۳۰ متری می باشد که اعیانی آن در سه طبقه زیرزمین، همکف و اول به مساحت حدود 
۳۳۴/۴۰ مترمربع احداث گردیده است . اسکلت بنای احداثی فلزی و سقف طاق ضربی 
آهنی می باشد. طبقه زیرزمین به صورت دو واحد مسکونی مستقل هر کدام دارای پذیرایی، 
آشپزخانه و سرویس بهداشتی می باشد. طبقه همکف شامل یک باب مغازه دارای ۴۸ مترمربع 
تجاری با شغل سوپرمارکت با پوشش کف سرامیک و بدنه ها تا ۱/۵ متر سنگ و بقیه سفید 
شده و یک واحد مسکونی دارای سالن ، آشپزخانه و سرویس بهداشتی می باشد. طبقه 
فوقانی با کاربری مسکونی دارای پذیرایی، آشپزخانه ، اتاق خواب و سرویس بهداشتی می 
باشد. پوشش کف واحدها موزاییک فرش و بدنه ها و سقف اندود سفید شده است. سیستم 

سرمایش کولر آبی و گرمایش آبگرمکن و بخاری گازی است.
ملک موصوف دارای نمای سرامیک و دارای امتیازات آب و گاز هر کدام یک انشعاب و برق 
شهری دو انشعاب جداگانه می باشد. لازم به ذکر است طبقه زیرزمین در تصرف مستاجر و 

فوقانی در تصرف مالک می باشد.
ب - نظریه کارشناسی

ارزش ملک موصوف با عنایت به امکانات فوق، موقعیت محلی، مساحت عرصه، کاربری، 
کیفیت و کمیت بنای احداثی و سایر عوامل موثر به شرح جدول ذیل ارزیابی و اعلام می گردد:

که مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ۱۳۹۶/۰۵/۳۰ ساعت ۹/۳۰الی ۱۰/۰۰ صبح به 
آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را 
دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید 
و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک 
نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه 

نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی

رئیس فدراسیون ورزش سه گانه کشور اعلام کرد

قم ،اولین پایگاه ثابت قهرمانی و 
استعداد یابی ورزش سه گانه

رئیس فدراسیون ورزش سه گانه کشور گفت: استان قم را به عنوان 
اولین پایگاه ثابت قهرمانی و استعداد یابی ورزش سه گانه کشور اعلام می 
کنیم. سردار محمد علی صبور در حاشیه مسابقات کشوری این رشته 
ورزشی در قم طی سخنانی با بیان اینکه ورزش سه گانه یکی از سالم ترین 
ورزش هاست، اظهارداشت: با تدبیر وزارت ورزش در سال جاری بحمدالله 
از لحاظ بودجه پس از ۱۱سال در وضعیت مناسبی قرار گرفته و توانستیم 
با برنامه ریزی، ۱۱استراتژی را برای پیشرفت ورزش سه گانه پیش بینی 
و تدوین کنیم. وی افزود: سال گذشته علی رغم تلاش های صورت گرفته 
جزء فدراسیون های ضعیف کشور بودیم اما امسال خوشبختانه با جذب 
یک کادر قوی ستادی، جزء چند فدراسیون برتر قرار گرفتیم. رئیس 
فدراسیون ورزش سه گانه کشور با بیان اینکه هزینه برای فرزندان در 
ورزش باعث پیشگیری از آسیب های اجتماعی و نوعی درآمدزایی است، 
گفت: خوشبختانه برای اولین بار در مسابقات سه گانه آسیایی یکی از 

شرکت کنندگان از ایران رتبه ششم را کسب کرد.
وی سپس ضمن قدردانی از میزبانی شایسته استان قم، تاکید کرد: قم را 
به عنوان اولین پایگاه ثابت قهرمانی و استعداد یابی ورزش سه گانه کشور 
اعلام می کنیم. سردار"کاظم مجتبایی"رئیس هیئت سه گانه استان قم 
نیز در سخنانی ضمن قدردانی از تلاش بخش های ترافیکی، پشتیبانی، 
تبلیغی و دستگاه هایی همچون شهرداری، اورژانس، هلال احمر و ورزش 
و جوانان، هدف از برگزاری مسابقه ورزش سه گانه در استان قم را معرفی 
و توسعه هرچه بیشتر و نیز استعدادیابی نوجوانان و جوانان قمی در این 
رشته ورزشی اعلام کرد. وی با بیان اینکه مطلوب ترین هدف از برگزاری 
مسابقات ایجاد نشاط و هیجان است، تصریح کرد:بحمدالله با همکاری 
شایسته دست اندرکاران و حضور پرنشاط ورزشکاران و خانواده های شان 
شرایط مطلوبی فراهم شد تا مسابقات هر چه بهتر در قم برگزار شود. 
فرمانده انتظامی استان قم ابراز امیدواری کرد:با توجه به ظرفیت استان 
قم و وحدت عمل و همگرایی مسئولان نسبت به ورزش شاهد برگزاری 
مسابقات لیگ سه گانه کشور در این استان باشیم. وی با بیان اینکه 
معرفی قم به عنوان پایگاه دائمی رشته ورزشی سه گانه نیازمند آمادگی 
برای همسو کردن و توسعه تقویت زیرساخت های استان است، ابراز 
امیدواری کرد:با همکاری وزارت ورزش، فدراسیون ورزش سه گانه کشور، 
استانداری، اداره کل تربیت بدنی و شهرداری شاهد تحقق این امر مهم 
باشیم. سردار مجتبایی با بیان اینکه قم با توجه به وسعت و جمعیت حائز 
رتبه چهارم در ورزش سه گانه کشور است، افزود:در سطح استان شاهد 
همکاری ۳۰۰نفر از ورزشکاران و ۱۰نفر از داوران ملی و نیز ۲۴ ورزشکار 
در رشته ها و سطوح مختلف با هیئت ورزش سه گانه هستیم. گفتنی 
است، از مجموع ۱۰۶ورزشکار شرکت کننده در این دوره از مسابقات 
۴۶نفر در رده سنی نونهالان و ۶۰نفر در رده نوجوانان از ۲۰ استان حضور 
داشته که در پایان از هر رده سنی پنج نفر انتخاب و به پایگاه استعدادیابی 

معرفی شدند.



5

راه های خلاص شدن از شرّ سموم بدن

بدنتان هر روز را با این روش ها سم زدایی کنید
شما تقریباً هر روز مقداری سم وارد بدنتان می کنید، تا جایی که به حدی می رسد 
که مشکلی ایجاد می کند. اگر هر روز قدمی برای سم زدایی از بدن بردارید، احتمال 
اینکه بعداً به مشکل بزرگی برخورد کنید بسیار کمتر خواهد شد، چون میزان سمی 

بودن بدنتان بسیار پایین است.
این باور میان عموم وجود دارد که سم زدایی به یکباره انجام می شود، یا از ۲۴ ساعت 
تا چند هفته، طول می کشد. اما دلیلی وجود ندارد که ثابت کند شما نمی توانید عمل 
سم زدایی از بدن خود را قدم به قدم و طی یک روند همیشگی انجام دهید. البته این 
منطقی تر هم هست، چون شما تقریباً هر روز مقداری سم وارد بدنتان می کنید، تا 
جایی که به حدی می رسد که مشکلی ایجاد می کند. اگر هر روز قدمی برای سم زدایی 
از بدن بردارید، احتمال اینکه بعداً به مشکل بزرگی برخورد کنید بسیار کمتر خواهد 

شد، چون میزان سمی بودن بدنتان بسیار پایین است.
به مقدار کافی آب بنوشید

این را حتماً بارها و بارها شنیده اید، اما آن قدر مهم است که ارزش دوباره گوشزد 
کردن را دارد. اندام های اصلی بدن با داشتن آب کافی می توانند سموم را از بدن شما 
دفع کنند. نوشیدن آب فراوان به بیرون راندن مدفوع از بدن هم کمک می کند، که 

خودش حاوی سموم بسیار زیادی است.
بدنتان را برس بکشید

یک اسفنج نرم تهیه کنید و بدنتان را با آن ماساژ بدهید. صبح قبل از دوش گرفتن 
این کار را انجام دهید تا سلول های مرده ی پوستتان جدا شده و لایه ای جدید ظاهر 
شود. این کار باعث دفع سموم از بدن می شود. پوست شما، بزرگ ترین ارگان بدنتان 

است و شما باید همیشه کاری کنید که منافذ آن برای دفع سموم باز باشد.
هر روز چای سم زدا بنوشید

چای هایی سم زدای زیادی وجود دارند که هرکدام فواید خاص خودشان را دارند، که 
معروف ترین آن ها، چای سبز است. اما اگر چای سبز، دلتان را زده می توانید سراغ انواع 
گیاهان دیگر بروید که خواص سم زدایی از بدن دارند. مثلًا دم نوش هایی که به خواب 
بهتر کمک می کنند، به شما انرژی می دهند یا کبد و کلیه ها را پاکسازی می کنند و 

همچنین دم نوش هایی که آرام بخش بوده و حس بهتری به شما می دهند.
هر روز ورزش کنید

لازم نیست هر روز ورزش شدید انجام دهید؛ اما روزی را بدون تحرک هم به پایان 
نبرید. سیستم لنفاوی شما مثل سیستم گردش خونتان، پمپ ندارد بنابراین این کار 
شماست که از جا بلند شوید و تحرک کنید تا مایعات سیستم لنفاوی تان جریان 

خوبی داشته باشند.
در هر وعده یک سوپر فود بخورید

سعی کنید در وعده ی غذایی تان، یک سوپرفود بخورید، یعنی می توانید با خوردن 
میوه برای صبحانه شروع کنید و به بدنتان آنتی اکسیدان برسانید، برای ناهار سالاد 
اسفناج بخورید تا فیتونوترینت به بدنتان برسانید و برای شام هم یک غذای تند بخورید 

تا سرعت متابولیسمتان را بالا ببرید.
پروبیوتیک های طبیعی مصرف کنید

کمک به بدن برای گوارش غذایی که می خورید می تواند تأثیر زیادی روی بیشتر 
ماندن غذا در بدن داشته و محیطی سمی ایجاد کند. قرص هایی وجود دارد که 
می توانید سطح پروبیوتیک و آنزیم های گوارشی بدنتان را با آن ها افزایش دهید تا 
غذایی که می خورید، بهتر گوارش شود. اما یک راه خوب دیگر این است که از راه 
غذاهای طبیعی، این کار را انجام دهید. می توانید کلم تخمیر شده مانند کیمچی یا 

ساورکرات آلمانی یا ماست پروبیوتیک بخورید.
خوب بخوابید

بدن شما وقتی که در خواب هستید خودش را پاکسازی می کند، کبد هم بسیاری 
از فعالیت های خود را صبح زود انجام می دهد. تا دیروقت بیدار ماندن، شما را در 
شرایطی قرار می دهد که چرخه ی عمیق و باکیفیت خواب را از دست می دهید، یعنی 
آن بخشی از خواب که طبیعتاً باید قبل از نیمه شب روی دهد. صبح ها هم زود از 
خواب بیدار شوید تا مجبور نشوید ساعت هایی که بدن شما به طور طبیعی می خواهد 
خودش را از شر سموم خلاص کند، بخوابید. ماندن مدفوع در بدن یا نگه داشتن ادرار 

تا ساعات دیروقت صبح می تواند منجر به بازجذب سموم در بدن شود.
کمتر تلویزیون ببینید و به اخبار گوش دهید

شاید ارتباط تماشای تلویزیون و گوش دادن به اخبار را با تجمع سموم در بدن 
درک نکنید. اما اگر وضعیت فکری و روحی تان در شرایط خوب و خوشایندی نباشد، 
احتمال اینکه کارهایی انجام دهید و احساساتی داشته باشید که منجر به جمع سموم 
در بدن شود، بیشتر خواهد شد. تمام تبلیغاتی که شما بین برنامه ها می بینید، سعی 
دارند حسی به شما بدهند که باور کنید برای کامل بودن به چیزی نیاز دارید. اخبار 
هم معمولاً در مورد حوادث بد و منفی در تمام دنیاست. اگر فکرتان را با صداها و 
تصاویری پر کنید که پیام مثبتی ندارند و ذاتاً ناخوشایند هستند، سطح سمی بودن 

بدنتان را بالا خواهید برد.
زبانتان را تمیز کنید

سال هاست که دندانپزشکان توصیه می کنند قبل از مسواک زدن، روی زبانتان هم 
مسواک بکشید، چون زبان مرکز تجمع میکروب ها و سایر آلودگی هاست.

غذاهای ارگانیک مصرف کنید
غذاهای ارگانیک به این دلیل مهم نیستند که ویتامین یا مواد مغذی بیشتری نسبت 
به غذاهای معمولی دارند، بلکه چون از مواد شیمیایی و سموم و مواد مصنوعی ساخت 
بشر مانند فروکتوز و شیره ی ذرت، مبرا هستند، خوب و مفیدند. با ترجیح دادن 
غذاهای ارگانیک به غذاهای معمولی، به تغذیه ای نزدیک می شوید که ۵۰ سال پیش 

یا قبل تر از آن وجود داشته است.

چای سبز؛ نوشیدنی طبیعی برای بهبود حافظه

چای سبز، یکی از محبوب ترین نوشیدنی های دنیا است که مانند یک دارو با اثرات 
مخرب افزایش سن بر عملکرد و گیرایی مغز مقابله می کند.

کارشناسان به افرادی که دچار افت توان ذهنی شده یا از چاقی و اضافه وزن رنج 
می برند توصیه می کنند نوشیدن منظم چای سبز را در ر ژیم غذایی روزانه خود قرار 
دهند تا ظرف مدت چند ماه اثرات فوق العاده آن بر سلامت و افزایش کارایی مغز 

خود را شاهد باشند.
تحقیقات بر روی موش های آزمایشگاهی نشان داده است مصرف منظم چای سبز 

باعث کاهش وزن و بهبود توان ذهنی و حافظه در آن ها شده است.
چای سبز حاوی انواع ویتامین ها، مواد معدنی و از جمله یکی از مفید ترین آنتی 
اکسیدان ها به نام EGCG است که می تواند مانع از ابتلا به بیماری هایی همچون 
آلزایمر، سکته مغزی، حمله قلبی، دیابت نوع ۲، انواع سرطان، انواع آلرژی، اگزمای 

پوستی و رفع چین و چروک صورت شود.
مصرف مرتب چای سبز مرغوب و دم کشیده به طور روزانه علاوه بر تقویت حافظه 

باعث سوختن مولکول های چربی اضافی در بدن و تناسب اندام در افراد می شود.
بر اساس آمار ها چای سبز دومین نوشیدنی پرطرفدار در دنیا پس از آب است و 
اکنون در بیش از ۳۰ کشور دنیا این گیاه کشت می شود و دیگر مختص مناطق 

آسیای شرق و جنوب شرقی نیست.
نتایج یافته ها در خصوص اثرات چای سبز بر لاغری و افزایش ضریب عملکرد 

شناختی در افراد در نشریه FASEB منتشر شده است.
با وجود تمامی مزایای درمانی چای سبز مصرف آن برای برخی گروه های خاص 
مجاز نیست و می تواند بر عملکرد برخی دارو ها اثر گذاشته و با آن ها دچار تداخل 
شود به همین دلیل کارشناسان به افراد به ویژه اگر مبتلا به بیماری مزمن بوده یا 
داروی خاصی مصرف می کنند توصیه می کنند قبل از نوشیدن چای سبز با پزشک 

متخصص در این زمینه مشاوره انجام دهند.
لیموترش استفاده کرد و مصرف  از آب  بهبود طعم چای سبز می توان  برای 
نوشیدنی های صنعتی حاوی عصاره چای سبز به دلیل وجود مواد نگهدارنده چندان 

توصیه نمی شود.
چای سبز باید به صورت تازه مصرف شود و هنگام خرید برگ خشک شده این نوع 

چای باید به رنگ و بوی آن دقت فراوانی کرد.

علمی و سلامت 
یکشنبه -پانزدهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4343

 

مگاروبات 5 متری ساخته شد
محققان در یک آزمایش پیش کلینیکی توانستند 
به طور موفقیت آمیز جهش های ژنتیک منجر به 
یک بیماری را در نطفه انسانی ترمیم کنند. به این 
ترتیب از  انتقال این ژن به نسل آینده جلوگیری 
شد.ابزار اصلاح ژنتیکی CRISPR-Cas۹ درمانی 
برای بیماری هایی مانند ایدز و دیستروفی عضلات 
را وعده می  نوزادان(  )بیماری ضعف عضلات در 
دهد. اما هدف نهایی این ابزار استفاده از آن برای 

پیشگیری از بیماری ها است.
به  به نظر می رسد CRISPR یک گام  اکنون 
یک  در  محققان  است.  شده  نزدیکتر  هدف  این 
آزمایش پیش کلینیکی توانستند به طور موفقیت 
آمیز جهش های ژنتیکی منجر به یک بیماری را 
در نطفه انسانی ترمیم کنند. به این ترتیب از انتقال 

این ژن به نسل های آتی جلوگیری شد.
تحقیق جدید روی جهش ژنتیکی انجام شد که 
عامل ایجاد »کاردیومیوپاتی هیپرتروفیک« )بیماری 
ماهیچه قلب که گاهی اوقات مرگبار است( است. 

این نخستین مطالعه برای آزمایش روش مذکور 

در نطفه انسانی بود.
دانشمندان  به  »کریسپر«  ژنتیکی  اصلاح  ابزار 
کمک می کند تا ژنوم های مورد نظر خود را در 
انسان ها، حیوانات و ارگانیسم های دیگر اصلاح 
 Cas۹ نام  به  آنزیمی  از  استفاده  با  کنند.آنها 
است  بیماری  عامل  که  ژنتیکی  بخش  توانستند 
را جدا کرده و آن را با نمونه ای خوش خیم تر 
جایگزین کنند. این سیستم پتانسیل های زیادی 
برای درمان سرطان و مبارزه با باکتری های مقاوم 

در برابر آنتی بیوتیک دارد.
دانیل دورسا نایب رییس این پروژه در دانشگاه 
گوید:  می  آمریکا  اورگان  ایالت  علوم  و  بهداشت 
»این تحقیق به طرز قابل توجهی درک ما از فرایند 

اصلاح ژنتیک را افزایش می دهد«.

به تازگی دستبندی برای نابینایان ساخته شده که با کمک پژواک امواج 
صوتی، موانع موجود در مسیر کاربر خود را ردیابی می کند.

فناوری ها می توانند نقشی حیاتی در بهبود زندگی نابینایان ایفا کنند. در 
همین راستا دستبند Sunu با استفاده از فناوری های سونار و بازخوردهای 

لمسی به افراد نابینا کمک می کند تا مسیر خود را ردیابی کنند.
حیواناتی مانند خفاش ها نیز با استفاده از ردیابی مکان اشیا براساس انعکاس 
صوت )echolocation( مسیر خود را می یابند. در این فرایند حیوان موج 
صوتی ارسال می کند و سپس با گوش دادن به پژواک آن، فاصله تا شی را 
می سنجد. در همین راستا دستبند سونو اطلاعات مربوط به مکان اشیا را که 
از حسگرهای سوناری گرفته می شود با بازخوردهای لمسی ترکیب می کند و 
می تواند اشیایی که در فاصله ۴ متری قرار دارند را ردیابی کند.   هرچه شی 
نزدیکتر باشد، امواج انعکاس یافته قوی تر و در نتیجه بند دستگاه با شدت 
بیشتر مرتعش می شود و بالعکس. شدت این ارتعاشات را می توان از طریق 
اپلیکیشن همراه این دستگاه تنظیم کرد. همچنین این دستگاه با باتری کار می 

کند و با یک بار شارژ ۴ ساعت روشن می ماند.  

محققان دانشگاه ولیعصر رفسنجان حسگری زیستی 
به  پروتئین  به تشخیص گونه ای  قادر  تولید کردند که 

منظور شناسایی صرع و پارکینسون است.
اندازه گیری و تعیین پروتیئن ها در نمونه های زیستی، 
نقش مهمی در درمان های پزشکی، مهندسی زیستی و 

ایمنی و بهداشت مواد غذایی دارد.
سریع  تشخیص  در  شایانی  پیشرفت های  اگرچه 
پروتئین ها در نمونه های زیستی صورت گرفته است، اما 
جهت بهبود روش های تشخیص سریع، آسان و قطعی 
پروتئین ها، همچنان پژوهش های زیادی در حال انجام 
است. یکی از این پروتئین ها، »ترومبین« است که نقش 

اساسی در انعقاد خون، انحلال لخته و ترمیم بافت دارد.
ترومبین همچنین می تواند به عنوان یک هورمون برای 
تنظیم تجمع پلاکت ها، فعال سازی سلول های اندوتلیال و 
سایر پاسخ های مهم در زیست شناسی عروقی عمل کند.

در طول  در خون  ترومبین  غلظت  عادی  در شرایط 
پیشرفت انعقاد از nM تا μM متغیر است. بنابراین، توسعه 
حسگرهای تشخیص ترومبین با حساسیت بالا و انتخابی 
برای تحقیقات و نیز برنامه های تشخیص بالینی از اهمیت 

بالایی برخوردار است.
بر این اساس محققان دانشگاه ولیعصر رفسنجان ساخت 
در  را  پروتئین  این  تشخیص  برای  زیستی  حسگرهای 

دستور کار قرار دادند.
علمی  هیأت  عضو  بفروئی،  حیدری  اسماعیل  دکتر 

دانشگاه ولیعصر رفسنجان با بیان اینکه در بین روش های 
زیست تشخیصی  روش های  اخیرا  موجود،  تشخیصی 
ویژه  طور  به  و  برچسب  بدون  الکتروشیمیایی 
به شدت مورد توجه   DNA پایه بر  زیست حسگرهایی 
دانشمندان قرار گرفته است، گفت: بر این اساس مطالعاتی 
 DNA را با هدف ساخت زیست حسگری بر پایه  آپتامر
جهت تشخیص پروتئین ترومبین در خون و مایع مغزی 

نخاعی افراد مبتلا به بیماری های مختلف اجرایی کردیم.
حسگر  زیست   این  طراحی  در  اینکه  بیان  با  وی 
الکتروشیمیایی از آپتامر اختصاصی ترومبین )جایگزین 
آنتی بادی( استفاده شد، ادامه داد: همچنین از نانو لوله های 
تیتانیوم  نانوذرات  و   )MWCNTs( دیواره  چند  کربنی 
هدایت  و  افزایش سطح  منظور  به   )TiO۲( دی اکسید 

الکتریکی حسگر استفاده شد.
اندازه گیری  برای  آپتاحسگر  این  کرد:  اضافه  بفروئی 
ترومبین در نمونه  خون و مایع مغزی نخاعی افراد مبتلا 
به بیماری های پارکینسون، MS، صرع، پلی نوروپاتی و یک 

نمونه خون سالم به کار گرفته شده است.
این عضو هیات علمی دانشگاه ولیعصر رفسنجان در 
خصوص عملکرد این آپتاحسگر در آزمایش های صورت 
توضیح داد: نتایج نشان داد که آپتاحسگر طراحی شده 
دارای حد تشخیص بسیار پایین )۱fmol/L( و محدوده  
است.   ۱۰  nmol/L تا   ۵۰  fmol/L بین  وسیع  خطی 
تکرارپذیری،  دارای  پیشنهاد شده  آپتاحسگر  همچنین 

در  است.  بالایی  حساسیت  و  پایداری  تکثیرپذیری، 
نهایت با مقایسه نتایج به دست آمده با روش استاندارد 
الایزا، کاربردپذیری و قابلیت آن در آنالیز نمونه های خون 
و مایع مغزی نخاعی افراد سالم و بیمار به اثبات رسیده 
است. لذا می توان با ادامه مطالعات و امکان تولید انبوه، از 
زیست حسگر تهیه شده در مراکز درمانی و تشخیص های 

کلینیکی به عنوان آزمایش آنتی ترومبین استفاده کرد.
و  شکل  بررسی  جهت  کار،  این  در  شد:  یادآور  وی 
ساختار سطح زیست حسگر از آزمون های طیف سنجی 
امپدانس الکتروشیمیایی، ولتامتری چرخه ای و روش های 
میکروسکوپ الکترونی روبشی و عبوری و همچنین از 
 )DRS( و طیف سنجی بازتابشی انتشاری XRD روش های
استفاده شده است. این محقق در خصوص نوآوری این کار 
در مقایسه با مطالعات مشابه اظهار کرد: اگرچه کارهای 
بسیاری در دنیا جهت تشخیص الکتروشیمیایی ترومبین 
انجام شده است، ولی استفاده  همزمان از MWCNT و 
نانوذرات TiO۲ و شیف باز سنتزی، جهت بهبود حساسیت 
تا کنون گزارش نشده است. نتایج به دست آمده حاکی از 
آن است که نانوذرات TiO۲ و MWCNT با یکدیگر نقش 
تعاملی داشته و باعث افزایش کارایی، حساسیت و بهبود 
سیگنال الکتروشیمیایی در اندازه گیری ترومبین می شوند.

حیدری ادامه داد: با استفاده از نانوذرات به کارگرفته 
شده کیفیت تثبیت آپتامر در سطح بستر بهبود یافته و 

باعث افزایش شدید حساسیت و پایداری آن شده است.

اصلاح ژنتیکی در نطفه انسانی با موفقیت آزمایش شد

دستبند مخصوص ردیابی مسیر برای نابینایان ساخته شد

عرضه حسگری برای تشخیص ام اس و پارکینسون

یک شرکت آمریکایی مگاروباتی ۵ متری ساخته که »ایگل پرایم« نام دارد. این 
روبات ۱۲ تن وزن و ۴۳۰ اسب بخار قدرت دارد.

 »Eagle Prime« گروهی از محققان آمریکایی یک مگاروبات ۵ متری ساخته اند که
نام دارد و اکنون آماده است تا در لیگ مگاروبات های ژاپنی شرکت کند.

 Giant آن را ساخته است. همین شرکت MegaBots شرکت سانفرانسیسکویی
Robot Dual league را در ۲۰۱۵ میلادی ساخت.

مگاباتز در وب سایت خود می نویسد: مگابات ها با استفاده از فناوری های نوین، 
روبات های عظیم جنگنده می سازند. این روبات ها می توانند در عرصه های بزرگ 

جنگی حضور یابند.
درهرحال این روبات ۵ متری، ۱۲ تن وزن و ۴۳۰ اسب بخار قدرت دارد.

 اپراتور این روبات در بخش سر آن می نشیند و می تواند حرکات آن را کنترل کند.
 جالب آنکه با وجود عظمت این ماشین، اما سرعت زیادی دارد.

استادیار دانشکده پزشکی دانشگاه آزاد مطرح کرد 

عسل؛ تیغی دولبه در درمان زخم های دیابتی
استادیار دانشکده پزشکی دانشگاه آزاد و فوق تخصص جراحی پلاستیک و ترمیمی، 
استفاده از عسل برای درمان زخم به ویژه زخم های دیابتی را تیغی دولبه عنوان کرد که 
می تواند به بهبود زخم یا ایجاد آلودگی های میکروبی و گسترش و شدت زخم منتهی 

شود.
دکتر امیررضا معتبر اظهار کرد: برای درمان زخم های دیابتی با استفاده از عسل فقط 
می توان از عسل های درمانی تولیدشده توسط شرکت های دارویی استفاده کرد؛ البته به 
صورت مقطعی باید باشد و اگر زخم به درمان جواب نداد و شدیدتر شد، باید استفاده از این 
دارو قطع و از روش های دیگری تحت نظر پزشک معالج استفاده کرد.وی افزود: این داروها 
که از عسل ساخته شده اند، به صورت پماد یا پانسمان های مخصوص آغشته به عسل 
هستند و هنوز به طور حتم نمی توانیم بگوئیم که تاثیر درمانی شگرفی در درمان زخم 
دارند.معتبر ادامه داد: به طور کلی استفاده از محصولات جدید مانند یک تیغ دولبه عمل 
می کند که باید در استفاده از آنها دقت و توجه کافی از سوی پزشک و بیمار صورت گیرد 
و در صورت مشاهده هر نوع عارضه ای درمان با استفاده از محصول مربوطه متوقف شود.

** استفاده از عسل طبیعی برای درمان زخم دیابتی ممنوع
استادیار دانشکده پزشکی دانشگاه آزاد در خصوص استفاد از عسل طبیعی و عسل هایی 
که در بازار وجود دارد برای درمان زخم های دیابتی گفت: استفاده از عسل به صورت 
سنتی، از هر نوع و به هر شکلی را توصیه نمی کنیم زیرا می تواند با خطرات و آلودگی های 

میکروبی زیادی همراه باشد و عوارض جبران ناپذیری را برای بیمار ایجاد کند
معتبر ادامه داد: درحال حاضر تنها عسلی که برای درمان زخم تایید شده است، عسل 
خاصی است که به آن عسل مانوکا می گویند و در کشورهای استرالیا و اندونزی وجود 
دارد؛ در تولید این نوع عسل زنبورها از گل های خاصی تغذیه می کنند و هیچ نوع 
ناخالصی ندارد با این حال این عسل ها نیز قبل از توزیع به عنوان دارو با اشعه های 
مخصوصی استریل می شوند و سپس به عنوان عسل درمانی مورد استفاده قرار می گیرند.
وی گفت: این نوع عسل ممکن است در کشور ما نیز وجود داشته باشد اما از آنجایی که 
تحقیقاتی در این زمینه صورت نگرفته نمی توانیم استفاده از عسل به صورت سنتی را 
برای درمان زخم توصیه کنیم.فوق تخصص جراحی پلاستیک و ترمیمی، تاکید کرد: 
برای استفاده از عسل برای درمان زخم باید روی آن تحقیقات آزمایشگاهی صورت گیرد 
و با آزمایش هایی مخصوص، میزان اسیدیته )PH( عسل، میزان آب، شکر و املاح آن 
مشخص شود. معتبر خاطرنشان کرد: بیش از ۳۵۰ نوع عسل در دنیا وجود دارد و اگر 
عسل های موجود در بازار که بیشتر آنها طبیعی نیستند و حتی عسل هایی که اطمینان 
به طبیعی و خالص بودن آنها وجود دارد، روی زخم گذاشته شود علاوه بر اینکه منجر به 
عفونت می شود، تغذیه مناسبی برای میکروارگانیسم ها و باکتری هایی که در بستر زخم 
هستند، محسوب می شوند و درمان را سخت تر می کند.وی گفت: پمادهای دارویی که 
از عسل تهیه شده اند، دارای اسیدیته لازم بوده، آب کمی دارند و به عنوان جاذب آب 
عمل می کنند؛ همین ویژگی ها سبب می شود که خاصیت ضدباکتریایی داشته باشند.

** کنترل قندخون اولین گام در بهبود زخم دیابتی
فوق تخصص جراحی پلاستیک و ترمیمی بهترین راه بهبود زخم دیابتی را کنترل 
قندخون عنوان کرد و گفت: در درمان زخم دیابتی ابتدا باید قندخون ییمار کنترل شود 
و اینطور نیست که در شرایط بالا بودن قندخون بتوان با استفاده از یک پانسمان، زخم 
را ترمیم کرد. معتبر ادامه داد: برای زخم های دیابتی درمان های موازی و متعددی 
وجود دارد و پزشکان و پرستاران باید از تمام این درمان ها آگاهی داشته باشند؛ اما نباید 
به عنوان مثال فقط به استفاده از یک پانسمان به صرف اینکه درمانی نوین است، اکتفا 
کنند بلکه باید یک دید کلی نگر نسبت به مساله داشته باشند و کاهش قندخون را در 

اولویت قرار دهند.
** افزایش جمعیت سالمندان و افزایش زخم های فشاری )بستر(

استادیار دانشکده پزشکی دانشگاه آزاد اظهار کرد: با افزایش و بهبود شاخص های 
سلامت، جمعیت سالمندان کشور روبه افزایش است؛ سالمندان یک جمعیت آسیب پذیر 
محسوب می شوند که از طرف بیماری های سیستمیک در معرض خطر هستند؛ بخشی 
از بیماری های سیستمیک زخم های فشاری یا زخم بستر است که بخش زیادی از 
جمعیت سالمند با آن مواجه هستند. معتبر افزود: علاوه بر سالمندان، جمعیت جوان 
زیادی نیز که در اثر تصادفات دچار آسیب های نخاعی شده اند، ممکن است به زخم های 
فشاری مبتلا شوند که در صورت نبود توجه به موقع می تواند عوارض شدید و مزمنی 
را به همراه داشته باشد. وی با بیان اینکه زخم های بستر بار روانی و مالی سنگینی را بر 
خانواده ها تحمیل می کند، افزود: با توجه به هزینه های زیادی که این بیماری به همراه 
دارد، بهترین راه برای مقابله، پیشگیری از بروز و در صورت بروز درمان به موقع آنها است.

گلبول های قرمز، گلبول های سفید، پلاسما، و پلاکت ها 
در کنار یکدیگر عناصر تشکیل دهنده خون محسوب می 
شوند. هنگامی که آزمایش شمارش کامل سلول های خون 
را انجام می دهید، این آزمایش شرایط این عناصر و سایر 
شاخص هایی که به پزشک در تشخیص نتایج دقیق کمک 

می کنند، بررسی می شوند. 
دلایل متعددی می تواند به شمارش پایین سلول های 
خون منجر شوند که از طریق این آزمایش قابل تشخیص 
است. بر همین اساس است که در صورت ابتلا به شمارش 
پایین سلول های خون یا ابتلا به یک بیماری که ممکن است 

موجب این شرایط شود، مراجعه به پزشک اهمیت دارد. 
دلایل شمارش پایین گلبول های قرمز خون 

شمارش پایین گلبول های قرمز خون، هموگلوبین پایین، 
یا هماتوکریت پایین به طور معمول با هم دسته بندی می 
شوند. این به دلیل آن است که هموگلوبین مسئولیت انتقال 
اکسیژن در گلبول های قرمز خون را بر عهده دارد و همچنین 
رنگ قرمز را به این سلول ها می بخشد. هماتوکریت نیز 
درصد گلبول های قرمز در مقایسه با پلاسمای خون شما 
است.  از جمله دلایل شمارش پایین گلبول های قرمز می 

توان به موارد زیر اشاره کرد: 
آسیب )تروما( 

خونی  کم  واسطه  به  قرمز خون  های  گلبول  تخریب 
همولیتیک، کم خونی سلول داسی شکل، تالاسمی، یا 

اختلال در غشا گلبول قرمز خون 
بیماری کلیوی موجب می شود تا این اندام اریتروپویتین 
بسیار کمی تولید کند که می تواند به شمارش پایین سلول 
های خون منجر شود . نارسایی مغز استخوان یا آسیب دیگر 
وارده به مغز استخوان . مالتیپل میلوما که یک سرطان نیز 
است، اما سلول های پلاسما در مغز استخوان را تحت تاثیر 
قرار می دهد . دیگر اختلالات مغز استخوان مانند لوسمی، 
میلولدیسپلازی، لنفوم، یا هر سرطان دیگر که ممکن است 

به مغز استخوان سرایت کند .
سوء تغذیه یا کمبود مواد مغذی مانند سطوح پایین آهن، 

 B۶ و ویتامین ،B۱۲ مس، فولات، ویتامین
همولیز، که به نام تخریب RBC نیز شناخته می شود، می 
تواند پس از انتقال خون، آسیب دیدگی یک رگ خونی یا 

دلایل دیگر رخ دهد 
خونریزی ناگهانی حاد یا مزمن در دستگاه گوارش یا دیگر 
قسمت هایی که ممکن است موجب از دست رفتن مقدار 

زیادی خون شوند. 
التهاب مزمن یا بیماری های دیگر 

بارداری 
داروهای بسیاری می توانند شمارش گلبول های قرمز خود 
را کاهش دهند که از آن جمله می توان به داروهای شیمی 
درمانی، کلرامفنیکل، کینیدین و هیدراتاسیون ها اشاره کرد. 

دلایل شمارش پایین گلبول های سفید خون 
گلبول های سفید خون اجزا اصلی سیستم ایمنی بدن 
انسان هستند. هنگامی که سطوح آنها پایین است، بدن 
توانایی حفظ سلامت خود را ندارد. از جمله دلایل شمارش 
پایین گلبول های سفید خون می توان به موارد زیر اشاره 

کرد: 
آسیب دیدگی مغز استخوان به واسطه شیمی درمانی، پرتو 

درمانی، سموم، و داروها 
سندرم  مانند  استخوان  مغز  اختلالات  از  بسیاری 

 B۱۲ میلودیسپلاستیک و کمبود فولات و ویتامین

لنفوم و دیگر انواع سرطان که به مغز استخوان سرایت 
می کنند .

هر گونه اختلال خودایمنی که به گلبول های سفید خون 
حمله می کند .

کمبودهای غذایی، کمبودهای ویتامینی، سوء تغذیه 
مغز  عملکرد  که  هایی  عفونت  یا  مزمن  های  عفونت 

استخوان را مختل می کنند .
 T اچ آی وی و دیگر بیماری های خودایمنی که سلول های

را تخریب می کنند .
کم خونی آپلاستیک 

برخی از آنتی بیوتیک ها و ادرارآورها 
فعالیت بیش از اندازه طحال )هایپراسپلنیسم(

تولید پایین نوتروفیل 
بیماری لوپوس 

بیماری هایی که به واسطه انگل شکل گرفته اند 
دلایل شمارش پایین پلاکت ها

عملکرد اصلی پلاکت های خون کمک به لخته شدن 
خون است تا از خونریزی جلوگیری شود. هنگامی که تعداد 
پلاکت ها کم است، سلامت انسان در معرض خطر قرار دارد. 
از جمله دلایل شمارش پایین پلاکت ها می توان به موارد 

زیر اشاره کرد: 
قرار  تاثیر  تحت  را  استخوان  مغز  که  پزشکی  شرایط 

می دهند: 
کم خونی آپلاستیک 

کمبود ویتامین B۱۲ و آهن 
اچ آی وی، ویروس اپشتین-بار، و دیگر عفونت های ویروسی 

روش های درمانی سرطان 
مصرف الکل 
سیروز کبدی

انواع مختلف سرطان 
شرایط پزشکی که پلاکت ها را تخریب می کنند: 
داروهای ادرارآور، تشنج، و بسیاری دیگر از داروها 

بزرگ شدن طحال 
اختلالات خودایمنی 

بارداری 
عفونت های ناشی از وجود باکتری در خون 

پورپورای  و  ایدیوپاتیک  ترومبوسیتوپنیک  پورپورای 

 )TTP و ITP( ترومبوسیتوپنیک ترومبوتیک
سندرم همولیتیک اورمیک

 )DIC( انعقاد درون رگی منتشر
علائم شمارش پایین سلول های خون 

است.  گرفته  شکل  مختلفی  عناصر  از  انسان  خون 
زمانی که یک آزمایش شمارش کامل سلول های خون 
را انجام می دهید، هر یک از این اندازه گیری ها به 
تشخیص دلایل شمارش پایین سلول های خون کمک 

می کنند. 
علائمی وجود دارند که در زمان شمارش پایین سلول های 
خون ممکن است متوجه آنها شوید. در صورت مشاهده این 
علائم مراجعه به پزشک و بررسی شرایط به منظور دریافت 

روش درمانی مناسب اهمیت دارد. 
علائم شمارش پایین گلبول های قرمز خون 

خستگی یا خستگی شدید 
ناتوانی در تمرکز 

بی اشتهایی یا کاهش وزن ناخواسته 
تنفس دشوار 

پوست رنگ پریده 
افزایش ضربان قلب 

کاهش توانایی در انجام وظایف 
علائم شمارش پایین پلاکت ها 

کبودی هایی که بهبود نمی یابند 
خونریزی هایی که لخته نمی شود 

قاعدگی های سنگین 
خونریزی های بینی منظم 

لکه های قرمز کوچک زیر پوست ناشی از خونریزی 
به  مراجعه  از  پس  ویژه  به  لثه،  آسان  های  خونریزی 

دندانپزشک 
علائم شمارش پایین گلبول های سفید خون 

تب و عفونت هایی که به طور مداوم باز می گردند 
عفونت دستگاه ادراری یا عفونت های مثانه 

عقونت های ریه که موجب سرفه مداوم و دشواری در 
تنفس می شوند 

زخم های دهانی 
گرفتگی بینی یا عفونت های سینوسی دیگر 

عفونت های پوستی

دلایل شمارش پایین سلول های خون 

ساخت کلاه ضدگلوله با قابلیت دید در شب
یک شرکت آمریکایی فعال در تولید تجهیزات نظامی از کلاه ایمنی ضد گلوله با 
قابلیت دید در شب و سیستم شناسایی دشمنان از طریق سامانه هوشمند ردیاب 

رونمایی کرد.
کلاه ایمنی جدید با طراحی منحصر به فرد و با الهام از سری فیلم های جنگ ستارگان 
در واقع اولین کلاه ساخته شده از الیاف کولار است که از برخورد گلوله به سر جلوگیری 
کرده و طبق آزمایش های انجام شده مشخص شد که الیاف مورد استفاده در این کلاه 

حتی در برابر گلوله  اسلحه کلاشینکف از فاصله نزدیک نیز مقاوم است.
شاید مهمترین ویژگی این کلاه در کنار موارد دیگر، مجهز شدن به سیستم تهویه هوا 

برای استفاده طولانی مدت در هنگام عملیات در شرایط جنگ واقعی است.
این کلاه دارای امکانات پیشرفته دیگر از جمله سامانه شناسایی دشمنان، سیستم 
تشخیص سایر نیروهای مجهز به کلاه ایمنی، سیستم نمایشگر تصویرساز در عمق 

میدان دید و گیرنده امواج سیستم موقعیت یاب جهانی برای مسیریابی بهتر است.
کارشناسان صنایع نظامی معتقدند که با استفاده از این کلاه ضد گلوله، ترس سربازان 
از مبارزه در خط مقدم کاهش می یابد، چرا که طبق مطالعات انجام شده بیشتر سربازان 
به علت ترس از برخورد گلوله به سر از ادامه پیشروی به صورت انفرادی صرف نظر 

می کنند.



در گفت وگوبا حقوقدانان بررسی شد 

برخورد سلبی با فضای مجازی؛ راهکار یا پاک کردن صورت مساله 

اجتماعی6
یکشنبه -پانزدهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4343

امام جمعه سلفچگان  در دیدار مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم:

نیازمند احیای فرهنگ کار و کارآفرینی هستیم 
امام جمعه شهر سلفچگان نیز در این دیدار با تاکید بر اهمیت کار، تولید و 
اشتغال در نقاط مختلف و بخصوص شهرکهای قم اظهارداشت: امروز بیش از هر 

زمان دیگری نیازمند احیای فرهنگ کار و کارآفرینی هستیم .
حجت الاسلام میر عبد العظیم گلدوست  در دیدار اعضاء کمیته بزرگداشت 
۲۱ مرداد روز حمایت از صنایع کوچك شرکت شهرك های صنعتی قم بر ضرورت 
توجه به مشکلات پیش روی اقشار کارگری و کارفرمایی اشاره کرد و گفت: برخی 
مواقع خود قوانین ومقررات و مسایل دیوانی سبب کند شدن امور مربوط به تولید 
و اشتغال می شود که مجموعه های مختلف وظیفه دارند برای رفع این قوانین و 

مقررات نیز اقداماتی انجام دهند.
امام جمعه سلفچگان نشست های تخصصی و بازدید مسوولان از شهرهای استان 
را دارای خیرات و برکات فراوان عنوان کرد و افزود: بیان دغدغه ها و نیازهای بخش 

ها بدون واسطه به مسوولان مردم را دلگرم می کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود وجود شهرك های صنعتی و واحدهای 
تولیدی را برای منطقه از نظر تولید اشتغال، تولید کالا و افزایش توان اقتصادی 
خانوارها مناسب و مفید دانست و افزود: بایستی توسعه به گونه ای شکل بگیرد که 
خدای ناکرده در کنار تولید و صنعت مسائل زیست محیطی و آسایش مردم نیز 
دچار مشکل نشود و ما انتظار داریم مسوولان  و واحدهای صنعتی نیز به حفظ 

محیط زیست اهتمام داشته باشند.
 ضرورت آگاه سازی و حرکت مردم به سوی کارآفرینی 

مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم نیز این دیداراظهارداشت: حضور 
شخصیت های علمی و مذهبی در شهرهای مختلف ظرفیتی هستند که لازم است 
این شرکت با برقراری تعاملی مناسب در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی از این 

فرصت  بهره مند شود.
امیر طیبی نژاد با بیان اینکه تحقق اقتصاد مقاومتی بر دو اصل عملی و اجرایی 
و فرهنگ سازی تکیه دارد تاکید کرد: ما بعنوان بخشی از دولت که وظیفه تامین 
زیرساخت ها و حمایت های مختلف از سرمایه گذاران، شهرکهای صنعتی و صنایع 
کوچك ومتوسط را برعهده داریم تلاش می کنیم با برنامه ریزی صحیح واقدام 

مناسب در این راستاا حرکت کنیم.
طیبی نژاد تصریح کرد: از سوی دیگر نیز شایسته است خطبا، علما و صاحبان 
فضای فرهنگی و مذهبی کشور نیز با ورود به این مهم نسبت به آگاه سازی و 
حرکت مردم به سوی کارآفرینی و تبدیل ثروت و سرمایه گام های موثری بردارند.

رئیس اتاق بازرگانی استان قم :

دولت دوازدهم به بخش خصوصی اعتماد کند
رئیس اتاق بازرگانی استان قم با اشاره به آغاز تشکیل جلسات شورای گفت وگو 
در دولت گفت: یکی از موارد اجرایی و نتیجه بخش فراهم شدن زمینه گفت وگو 
دولت و بخش خصوصی بود که امید است دولت دوازدهم به بخش خصوصی 

اعتماد بیشتری داشته باشد. 
ابوالضل خاکی با اشاره به نشست مشترک روسای اتاق های بازرگانی سراسر 
کشور که با حضور استانداران، معاون اول رئیس جمهور، وزیر کشور و وزیر 
همکاری  شورای  تشکیل  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  تجارت  و  معدن  صنعت، 
منطقه ای با حضور روسا سه اتاق اصناف، تعاون و بازرگانی و روسای مجمع 
نمایندگان هر استان و استانداران به عنوان هسته منطقه ای یکی از مهمترین 

اهداف این نشست بود.
رئیس اتاق بازرگانی قم تاکید کرد: اجرایی شدن بندهای قانون بهبود مستمر 
محیط کسب و کار به ویژه ماده ۲ و ۳ این قانون مبنی بر نظر خواهی از بخش 
خصوصی برای اصلاح و تدوین مقررات و آیین نامه از دیگر خواسته های بخش 

خصوصی بود که در این جلسه مطرح شد.
وی اجرایی شدن ماده پنجم قانون بهبود محیط کسب وکار در ارتباط با ثبت و 
ساماندهی تشکل های اقتصادی و ایجاد پایگاه ملی مناقصات و تبدیل آن به پایگاه 
اطلاع رسانی طبق ماده ۱۹ قانون با هدف جلوگیری از پاره ای از موازی کاری ها را 

از دیگر پیشنهادات بخش خصوصی عنوان کرد.
خاکی خاطرنشان کرد: یکی از موارد اجرایی و نتیجه بخش  در دولت یازدهم 
فراهم شدن زمینه گفت وگو دولت و بخش خصوصی بود که امید است دولت 

دوازدهم به بخش خصوصی اعتماد بیشتری داشته باشد.

معاون اداره کل راهداری و حمل نقل جاده ای استان قم  خبرداد

پلمپ 20دفتر غیرمجاز حمل  ونقل جاده ای 
مسافر وکالا دراستان قم 

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل نقل جاده ای استان قم از پلمپ 
۲۰دفتر غیرمجاز حمل  ونقل جاده ای مسافر وکالا دراستان قم خبر داد. 

حمید سالاری اظهارداشت :: درراستای ساماندهی تردد ناوگان عمومی حمل 
ونقل کالا و مسافر، عطف به آیین نامه اجرایی تبصره ۱مواد ۳۱و۳۲ )قوانین و 
مقررات مربوط به تخلفات شرکتها وموسسات حمل ونقل جاده ای (۷  دفتر 
فروش بلیط و ۱۳ مرکزحمل و تخلیه بار  غیر مجاز مسافر وکالا دراستان قم 

پلمپ می شوند .
وی افزود : پس از شناسایی و تسلیم اخطار ، هفت دفترفاقد مجوز فروش بلیط 
سفرهای برونشهری و سیزده مرکز بدون پروانه حمل ونقل وتخلیه بارجاده ای  ، 
دراستان قم بسته و پلمپ اعلام میگردد وی در ادامه توضیح داد : طی برگزاری 
جلسات متعدد و هماهنگی های به عمل آمده با اداره اماکن ، مقرر گردید لیستی 
ازدفاترفاقد مجوز تهیه و نسبت به پلمپ یا ساماندهی آنان اقدام گردد سالاری 
ساماندهی را شامل آن دسته از دفاتری دانست که توانایی احراز شرایط و مقررات 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای را دارامیباشند وی تصریح نمود : دسته ای 
دیگر از این دفاتر که آیتم های لحاظ شده قانونی را دارا نبوده و یا درحرایم جاده 
ای مستقر می باشند پس ازتسلیم اخطار نسبت به جلوگیری از ادامه فعالیت و 

پلمپ آنها اقدام میگردد 
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خاطر 
نشان ساخت : دغدغه اصلی سازمان متبوع در حوزه حمل مسافر و کالا در سفرهای 
برونشهری ، تامین امنیت و ایمنی حداکثری جهت جلوگیری از پدیده مخرب 
دلالی و واسطه گری است که در صورت عدم برخورد قاطع با این پدیده ، شاهد 
تبعات نابهنجار اقتصادی ، اجتماعی و امنیتی خواهیم بودسالاری در خاتمه ضمن 
تاکید بر ضرورت برخورد مستمر با متخلفین حوزه حمل ونقل جاده ای مسافر و 
کالا ، اظهارداشت : ساماندهی دفاتر غیر مجاز حمل ونقلی و جلوگیری ازرشد قارچ 
گون آنها ، مستلزم تعامل و هماهنگی هر چه بیشتر دستگاههای ذی مدخل ، من 
جمله اداره اماکن و انجمن های صنفی بخش حمل و نقل کالا و مسافر می باشد 

مدیرکل میراث فرهنگی قم خبر داد؛

اجرای طرح گردشگری قنات 
در روستای طغرود قم

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم از بررسی اجرای 
طرح گردشگری قنات در روستای طغرود قم خبر داد. 

عیسی رضایی گفت: قنات یکی از ابداعات ایرانیان باستان است که در حدود سه 
هزار سال پیش برای بهره برداری از آبهای زیر زمینی ابداع شد که می تواند کانون 
توجه گردشگران قرار گیرد.وی ضمن اشاره به بازدید کارشناس طبیعت گردی 
اداره کل میراث فرهنگی قم از قنات روستای طغرود، افزود: بررسی قابلیت های 
گردشگری در تمدن قنات در برگیرنده سه مسئله مهم میراث فرهنگی، نوستالژی 

و دورنمای گردشگری است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: در این بررسی 
پیشنهاد شد تا با برپایی تورهای گردشگری روستایی و بازدید از قنات ها )قنات 
نوردی(، زمینه برای توسعه پایدار گردشگری روستایی و حفاظت از این سازه های 

آبی تاریخی فراهم آید.
وی ادامه داد: با مدیریت صحیح گردشگری قنات می توان اثرات اقتصادی، زیست 
محیطی و فرهنگی -اجتماعی حاصل از آن را برای روستاهای هدف گردشگری 
پیش بینی کرد.رضایی گفت: یکی از ابعاد فرهنگی- اجتماعی قنات در ایران 
باورهایی است که در طول تاریخ، مردم ایران زمین به این پدیده مهم داشته اند و 
آداب و رسوم خاصی در حرمت آب و قنات داشته اند.وی بیان کرد: بررسی های 
میدانی انجام شده در پیرامون قنات، بیانگر باورها و مراسمی برای توسعه جاذبه های 

گردشگری فرهنگی قنات با توجه به جاذبه های مردم شناسی قنات است.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: با توجه به اهمیت 
قنات ها در ایران و تعداد بیش از ۳۶ هزار رشته قنات ایران، بسیاری از دانشمندان، 
کاریزهای ایران را از جمله عجایب جهان و ایران را مهد تمدن کاریزی در جهان 

شناخته اند.

مهتاب افشین نسب 

برخی کارشناسان معتقدند: نوع مواجهه با فضای مجازی 
به عنوان ابزاری مدرن با امکانات و کارکردهای مثبت و 
نظر میان متولیان  توام، همچنان محل اختلاف  منفی 
فضای مجازی و مسوولان قضایی کشور قرار دارد. آنچه 
روشن است اما برخورد سلبی با فضای مجازی نمی تواند 
راهکار مناسبی برای مقابله با آسیب های احتمالی آن باشد. 
نقد و نظرها پیرامون چگونگی برخورد با فضای مجازی، 
همواره طی چند سال گذشته به ویژه با روی کار آمدن 
فضاهای مجازی مبتنی بر موبایل میان مسوولان و متولیان 
نهادهای دولتی، ارتباطاتی و قضایی وجود داشته است.
از آنجا که فضای مجازی ابزاری است که همزمان با قرار 
دادن امکانات ارتباطی در اختیار کاربران می تواند بستری 
برای شکل گیری برخی تخلفات، جرایم و بی اخلاقی ها 
باشد چگونگی مواجهه با این فضا همچنان محل تردید و 

اختلاف نظر میان مسوولان است.
در همین زمینه چندی پیش »عبدالصمد خرم آبادی« 
معاون دادستان کل کشور و دبیر کارگروه تعیین مصادیق 
از سخنان خود در جمع  محتوای مجرمانه، در بخشی 
خبرنگاران، با انتقاد از عملکرد وزارت ارتباطات و فناوری 
از »شبکه ملی  افتتاح شده  اطلاعات در زمینه فازهای 
اطلاعات« گفت: تاکنون هر فازی از شبکه ملی اطلاعات 
افتتاح شده عملا نفوذ شبکه های اجتماعی بیگانه گسترده  
تر شده است. در واقع وزارت ارتباطات برای بیگانگان در 

فضای مجازی اتوبان کشی کرده است. 
در پاسخ به این سخنان »محمد جواد آذری جهرمی« 
مدیرعامل  و  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر  معاون 
شرکت ارتباطات زیرساخت نیز در صفحه اینستاگرام خود 
نوشت: »اتوبان و شاهراه ارتباطات کشور برای نفوذ کشیده 
نشده، برای رفاه زندگی مردم، افزایش اشتغال و توسعه 
شبکه ملی اطلاعات کشیده شده است. اگر هدفی هم در 

نفوذ بوده، نفوذ کلام حق اسلام در دنیاست.«
خرم آبادی بازگی نیز گفته است وزارت ارتباطات تامین 
کننده اینترنت کشور است، لذا مکلف است که اینترنت 
پاک به مردم تحویل دهد و اگر کوتاهی کند مسوولیت 
تمام آلودگی های فضای مجازی به عهده مسوولان آن 

وزارتخانه است.
وی حتی از احتمال اعلام جرم علیه وزیر ارتباطات در 
صورت عدم اجرای دستورهای قضایی در مورد محتواهای 

مجرمانه خبر داد.
با این حال برخی حقوقدانان مدعی هستند قوه قضاییه 
بدون وجود پرونده مشخص از تخلف در فضای مجازی 
که شاکی و متشاکی دارد، نمی تواند رای به فیلتر فضای 
مجازی دهد؛ چ راکه این قوه مرجع صدور قانون یا حتی 

بخشنامه نیست.
»نعمت احمدی« و »پرویز خورشید« از حقوقدانان و 
وکلای دادگستری در گفت وگو با گروه پژوهش و تحلیل 
خبری ایرنا، نگاهی حقوقی به الزامات برخورد با فضای 
مجازی و تخلفات احتمالی در این فضا انداختند.به گفته 
این حقوقدانان متولی اصلی فضای مجازی در کشور وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات است و نهادهای قضایی تنها 
در صورت تصویب قانون می توانند به این حوزه ورود کنند.

** قوه قضاییه مجری اجرای قانون است نه قانونگذار
سوی  از  نظرها  اظهار  برخی  با  ارتباط  در  احمدی 
مسوولان قضایی در ارتباط با لزوم فیلتر برخی فضاهای 
مجازی از سوی وزارت ارتباطات گفت: در خصوص نوع 
برخورد با فضاهای مجازی همواره اختلاف نظر و دیدگاه 
است  آن  است  آنچه مسلم  دارد.  میان مسوولان وجود 
که قوه قضاییه مرجع قانونگذاری نیست و حتی مرجع 
صدور بخشنامه هم نیست. قوه قضاییه مرجعی است که 
باید قوانین را اجرا کند.به گفته احمدی اگر در خصوص 
جرایم صورت گرفته در فضای مجازی پرونده ای با شاکی 
و متشاکی حقیقی یا حقوقی مطرح شود و در آن پرونده 
رای صادر شود، قوه قضاییه می تواند وارد عمل شود. در 
غیر این صورت قوه قضاییه به عنوان مثال بر اساس یک 

بخشنامه نمی تواند راسا اقدام به فیلتر سایت ها یا فضاهای 
مجازی کند چراکه این امر به وزارت ارتباطات مربوط است. 
این حقوقدان اضافه کرد: اگر قوه قضاییه بخواهد به طور 
مستقیم اقدام به فیلتر فضاهای مجازی کند باید لایحه 
قضایی قانونی به مجلس ارایه دهد و پس از تصویب مجلس 
و تبدیل لایحه به قانون چنین اقداماتی را انجام دهد . 
بدون تنظیم قانون، مداخله مستقیم نهادهای قضایی در 
امر فیلترینگ فضاهای مجازی امکان پذیر و قانونی نیست.
** جرم مشهود در فضای مجازی مصداق ندارد

احمدی در پاسخ به این سوال که در صورت وقوع جرم 
مشهود در فضای مجازی آیا قوه قضاییه اجازه ورود دارد 
یا خیر؟ گفت: نمی دانم جرم مشهود چگونه ممکن است 
در فضای مجازی صورت گیرد. جرم مشهود یک عمل 
فیزیکی است و در فضای حقیقی صورت می گیرد. در 

فضای مجازی جرم مشهود نمی تواند مصداق پیدا کند.
وی افزود: هر جرمی در فضای مجازی صورت گیرد اگر 
شاکی داشته باشد قوه قضاییه مسوول رسیدگی به آن 
است و در صورت نبودن شاکی به صرفِ وقوع جرم مشهود 

این قوه نمی تواند راسا اقدامی انجام دهد.
این حقوقدان در ادامه با یادآوری این نکته که فضای 
مجازی مقصر نیست که گاهی از آن سوء استفاده می 

شود، اضافه کرد: فضاهای مجازی مانند اینستاگرام یا تلگرام 
امکاناتی کارآمد در اختیار کاربران خود قرار می دهند و اگر 
افرادی از این فضاها استفاده نادرست می کنند دلیل نمی 

شود که بتوان با این فضاها برخورد سلبی داشت. 
احمدی در پایان اظهار داشت: اتومبیل برای حمل و نقل 
و راحتی انسان است اما ممکن است با آن تصادف هم 
صورت گیرد. چاقو نیز ابزار مفیدی است که از آن استفاده 
های فراوانی می شود اما ممکن است کسی هم با آن به 
قتل برسد. تصاف با ماشین یا کشته شدن یک فرد با چاقو 
اما نباید دلیلی برای ممنوعیت استفاده از این ابزارها باشد.

** باید مبنای هر اقدامی قانون باشد
عنوان  به  قضاییه  قوه  اینکه  بیان  ضمن   ، خورشید 
یک نهاد حقوقی مسوول مبارزه و پیشگیری از جرم و 
داوری میان مردم است، گفت: اینکه قوه قضاییه بخواهد 
در مدیریت ارکان ها و ارگان های اجرایی دخالت کند 
نیست.این  خارج  قوه  این  واجرایی  قانونی  ازاختیارات 
حقوقدان افزود: تا زمانی که هرگونه اقدام صورت گرفته در 
فضای مجازی شاکی نداشته باشد، قوه قضاییه نمی تواند 
راسا به فیلتر سایت ها یا فضاهای مجازی بپردازد. تنها 
در برخی موارد اضطراری برای پیشگیری از مسایلی که 
به عنوان مثال امنیت ملی را تهدید می کند قوه قضاییه 
می تواند دستور موقت صادر کند.خورشید اضافه کرد: 
جلوگیری از هر مساله ای در جامعه باید بر اساس قانون 
و با حکم قاضی باشد. اگر مبنا را قانون قرار دهیم هر 
شخصی که پستی دارد یا ندارد نمی تواند در خصوص 
مسایل مختلف اظهارنظر شخصی کند. هر اقدامی باید بر 
اساس قانون صورت گیرد. در خصوص برخورد با فضاهای 
مجازی هم وضع به همین منوال است. تکنولوژی های 
ارتباطی مدرن و فضاهای مجازی پیشرفته موبایلی امروزه 
در همه جای دنیا مورد استفاده قرار گرفته و به دلیل 
امکانات فراوان و آسان سازی ارتباطات، میلیون ها کاربر 
دارد. این فضاها اما در کنار امکاناتی که در اختیار کاربران 
خود قرار می دهند، ممکن است برای آنان مخاطرات و 
تهدیدهایی را نیز به همراه داشته باشند. از این جهت است 
که بسیاری فضاهای مجازی و ابزارهای ارتباطی نوین را 
شمشیری دو دم با ویژگی های مثبت و منفی توام توصیف 

می کنند. 
کاهش  و  مجازی  فضای  مدیریت  برای  میان  این  در 
آسیب های ناشی از آن، نوع مواجهه با این فضاها اهمیت 
ویژه ای دارد. بی تردید امروزه برخورد سلبی با فضاهای 
مجازی امری غیر ممکن است و برای مدیریت این فضا باید 
به دنبال راهکارهای منطقی و قانونی بود. در این مسیر بی 
شک آموزش جامعه و خانواده ها و تعامل مثبت مسوولان 
در نهادهای مختلف بیش از هر راه حل دیگری می تواند 

کارگشا باشد. 

غفار میرزایی 

بازنگری در قوانین خدمت نظام وظیفه عمومی در شرایط کنونی یک ضرورت 
است. این بازنگری باید به سمت استفاده از ظرفیت های بی شمار مشمولان خدمت 

سربازی در زمینه هایی مانند توسعه، سازندگی و رفاه جامعه حرکت کند. 
موضوع اصلاح کیفی و راهکارهای جایگزین خدمت سربازی برای مشمولان به 
ویژه تحصیلکرده های جامعه، به یکی از مهمترین دغدغه ها در شرایط کنونی تبدیل 
شده است. سربازگیری و آمادگی نیروی انسانی برای حفظ امنیت جامعه امری واجب 
و ضروری است، اما با اتفاقاتی مانند»حادثه نی ریز و سقوط مرگبار اتوبوس سربازان« 
و »تیراندازی یک سرباز در پادگان آبیک قزوین و درگذشت چند سرباز این پادگان«؛ 
مساله بازنگری در قوانین و شیوه گذراندن خدمت سربازی به امری فراگیر در شبکه 
های اجتماعی تبدیل شده و کمپین هایی برای اصلاح آن به راه افتاده است. اما چرا 

باید قانون خدمت نظام وظیفه مورد بازبینی قرار گیرد؟ 

۱- قانون نظام وظیفه در سال ۱۳۰۴ به پیشنهاد وزارت جنگ وقت به تصویب 
مجلس شورای ملی رسید و براساس آن خدمت سربازی اجباری شد، اما با گذشت 
بیش از ۹۰ سال و افزودن اصلاحیه های متعدد، ساختار نظام وظیفه کمابیش به 
شکل سابق باقی مانده است. استقبال از طرح هایی مانند خرید خدمت سربازی، 
سرباز معلم، پروژه خدمت، سرباز صنعت، امریه و تعداد بالای آمار مشمولان غایب 
در کشور، نشانگر آن است که قانون کنونی خدمت وظیفه عمومی مورد استقبال 

مشمولان خدمت سربازی نیست و باید به طور جدی برای اصلاح قوانین موجود، 
اهتمام ورزید. افزون بر دلایل فوق طرح موضوع های جدیدی چون کوچک و حرفه 
ای شدن ارتش ها، پیشرفت های تکنولوژیک، نظارت بین المللی در زمینه خلع 
سلاح و کنترل تسلیحات؛ نیازمند این است که نسبت به قوانین نظام وظیفه عمومی 
در کشور تدابیری اندیشیده شود که علاوه بر افزایش میزان تخصص سربازان، شیوه 

به کارگیری نیروهای جوان در پادگان ها تغییر کند. 

۲- برخلاف دهه های پیشین مشمولان خدمت سربازی را افراد تحصیلکرده 
تشکیل می دهند. گسترش دانشگاه ها و بالا بودن ظرفیت پذیرش دانشجو در 
موسسات آموزش عالی موجب شده تا مشمولان از افراد با تحصیلات عالی و تکمیلی 
باشند. شیوه رفتاری این افراد در محیط های آموزشی و تفاوت معنادار این محیط ها 
با رفتار پادگانی یکی از مهمترین دلایل بازنگری در قانون نظام وظیفه عمومی است. 
دانشجویی که در محیط علمی و آموزشی نقد و پرسش را از مهمترین اولویت های 
خود قرار داده است باید در فاصله کوتاهی از فارغ التحصیلی به محیطی وارد شود 
که مهمترین ویژگی آن فرمانبری و فرمانبرداری است. این تناقض ایجاد شده در فرد 
او را دچار نوعی سردرگمی و سرخوردگی می کند و در نهایت به این جمله ختم 
می شود که خدمت سربازی در ایران »دو سال تلف کردن عمر« به حساب می آید. 
بیکاری و ناامیدی نسبت به آینده شغلی و اجتماعی فرد، محیط های طاقت فرسای 
پادگان و دوری از خانواده و مسائل عاطفی و ....یکی از مهمترین دلایل ایجاد برخی 

از اتفاق های ناگوار در پادگان ها است. 

۴- »سرباز صنعت« یکی از مهمترین پیشنهادهایی است که به طور معمول در 
پاره ای از مواقع در کشور مطرح می شود. با اجرایی شدن این طرح سربازان پس 
از گذراندن دوره های آموزشی به جای تقسیم بندی در پادگان ها، در کارخانه ها و 
واحدهای صنعتی مشغول شوند تا بتوانند پس از گذراندن دوره خدمت سربازی، 
کارآفرینی کنند یا در همان کارخانه یا واحد صنعتی فوق جذب و به کار گرفته شوند. 
یکی از مهمترین مزایای این طرح ارتباط بین علم و صنعت است که می تواند کاستی 
های نظام آموزشی را در این زمینه جبران کند. اگر چنین طرحی به صورت کامل و 
برنامه ریزی شده در کشور به اجرا درآید به یقین صنعت هم فایده خواهد برد، زیرا 
نیروی متخصص به راحتی در دسترس آنان قرار می گیرد. یکی دیگر از مزایای این 

طرح کارآموزی فارغ التحصیلان در محیط های کاملا صنعتی است. 
۵- حرفه ای شدن سربازی به جای اجباری شدن آن یکی از پیشنهاداتی است 
که در چند سال گذشته از سوی افراد مختلف به ویژه »محسن رضایی« دبیر مجمع 
تشخیص مصلحت نظام طرح شده است. اگر سربازگیری به صورت حرفه ای در 
جامعه رواج پیدا کند می توان با یک تیر چند نشان را هدف قرار داد. با حرفه ای 
شدن خدمت سربازی از یک سو نیروهای نظامی توانمند تر می شوند و جوانان به 
جای خدمت اجباری، زمان خود را در فراگیری و انجام یک شغل خواهند گذراند؛ 
بدینگونه کار آفرینی در کشور تقویت می شود و آمار بیکاری نیز کاهش می یابد. از 
طرفی حرفه ای شدن خدمت سربازی، یک راه انتخاب را پیش روی جوانان می 
گذارد که این مهم به تنهایی مانع از ورود افراد غیر مشتاق به عرصه نظامی گری 
شده و تبعات منفی  را که  گاه در حاشیه سربازی مطرح می شود، به شدت کاهش 

خواهد داد.
۶- تبدیل خدمت سربازی به حرفه و شغل یکی دیگر از راهکارهایی است که می 
تواند آسیب های دو سال خدمت سربازی را برای برخی افراد کاهش دهد. این شیوه 
در ادامه سربازگیری حرفه ای تعریف می شود. تبدیل سربازی به شغل، افزون بر 
تغییر ذهنیت مردم درباره »اجباری« بودن آن، موجب می شود که میزان بیکاری 
در جامعه کاهش یابد. با تبدیل خدمت اجباری به سربازی حرفه ای، پادگان های 
آموزشی مانند هنرستان هایی عمل خواهند کرد که فارغ التحصیلان آنها مشکل 

چندانی برای ورود به بازار کار نخواهند داشت. 
۷- یکی از راهکارهای اصلاح خدمت نظام وظیفه عمومی گسترش بسیج سازندگی 
است. این شیوه از خدمات رسانی سازمان بسیج که این روزها در قالب اردوهای 
جهادی در مناطق محروم اجرا می شود می تواند الگویی مناسب برای بهره بردن از 
ظرفیت های سربازان به حساب آید. براساس آنچه گفته شد بازنگری در قانون نظام 
وظیفه عمومی یک ضرورت است که از وقوع برخی اتفاق های ناگوار در این زمینه 
پیشگیری خواهد کرد.  به گزارش ایرنا ،البته بازنگری در این قانون نباید به گونه ای 
تفسیر شود که آموزش های نظامی و شان خدمت به کشور در آن آسیب ببیند، بلکه 
تغییر شکل سربازی باید فراخوان برای کسانی باشد که علاوه بر داشتن اشتیاق به 
این خدمات، در جستجوی کار و منبعی مالی برای تأمین زندگی خود هستند. افزون 
بر طرح های فوق برای کاهش میزان خدمت سربازی لازم است قوانین و مقررات 

مربوط به نظام وظیفه در برخی دیگر کشورها مطالعه و بررسی شد.

چرا باید قانون خدمت نظام وظیفه 
مورد بازبینی قرار گیرد؟ 

 ما انسان ها همان چیزی هستیم که فکر می کنیم و تمام 
کارهایی که انجام می دهیم نتیجه افکارمان هستند. با این 
وجود بعضی از ما طرز فکرمان درباره خودمان بستگی به عوامل 
خارجی دارد که هیچ کنترلی روی آن ها نداریم. این عوامل 

خارجی همان مردم هستند.
این رفتار با عکس های ویرایش شده ای که در شبکه های 
اجتماعی می گذارند تا لایک های بیشتری بگیرند ثابت می 
شود. هر لایک یک تایید از دیگران است. چقدر از نظر دیگران 
زیبا یا باهوش هستیم. اگر دوستان تان روزی برسد که حال 
خوبی نداشته باشند و آنچه شما می خواهید تایید نکنند چه 
اتفاقی می افتد؟ و اما به چه علت ما نیاز به تایید دیگران پیدا 

می کنیم؟
با بالا رفتن سن روی چیزهایی که از دست می دهیم 

تمرکز می کنیم 
ذهن شما میدان جنگ نهایی است. بیشتر مردم بر اساس 
تجربیات گذشته و چیزهایی که دیده اند تصمیم گیری می کنند. 
به همین دلیل هر چه سن بالاتر می رود بدبین تر می شویم. هر 
روز نیاز دارید که این جملات را به خودتان بگویید. من به اندازه

 کافی خوب هستم. من به اندازه کافی باهوش هستم. من به 
اندازه کافی قوی هستم. با تکرار و تداوم کم کم گفته های تان 
به باور تبدیل می شود و به آن چیزهایی که می گویید باور پیدا 
می کنید. پس هنگامی که شروع به گفتن این جملات مثبت 
به خودتان می کنید کم کم آن ها را باور می کنید و به همان 

چیزها تبدیل می شوید. به قول معروف الکی بگو تا بشه.
نقاط ضعف تان را مخفی نکنید 

بیشتر ما سعی داریم نقاط ضعمان را بپوشانیم و زمان زیادی را 
صرف این کار می کنیم. این راه درستی نیست. وقتی نقص های 

تان را بپذیرید به شما کمک می کند تا راحت تر به آن ها غلبه 
کنید.

زمانی که به شما می گویند زیادی حساس و احساساتی هستی 
یا حساس و احساساتی نباش مثل این است که بگویند ملکول 
دی ان ای خود را پاک کنید. نقاط ضعف شما در انتهای دیگر 

نقاط قوت تان قرار دارند.
کاری که باید انجام دهید این است که وسط یک کاغذ سفید 
خطی بکشید و یک طرف خط تمام نقاط ضعفتان را بنویسید 
و طرف دیگر از آن نقص با یک عبارت تعریف کنید. به عنوان 

مثال اگر فکر می کنید ریاست طلبی یکی از نقاط ضعفتان 
است طرف دیگر بنویسید توانایی های رهبری. یا اگر یک طرف 
نوشتید رقابتی طرف دیگر بنویسید بلندهمت. نوشتن این ها 
باعث می شود آن ها را تجسم و عملی کنید. وقتی مزایا و معایب 
تان را می نویسید سعی کنید بین آن ها تعادل ایجاد کنید. پس 
هر زمان که در موقعیت های منفی نقاط ضعف تان قرار گرفتید 

یاد نوشته های مثبت آنطرف سطر بیفتید.
 بعضی از ما طرز فکرمان درباره خودمان بستگی به عوامل 

خارجی دارد مانند تایید مردم.

 هر روز صبح با خودتان بلند حرف بزنید 
هر روز صبح که به آینه نگاه می کنید با خودتان گفتگو کنید 
و در پایان گفتگو به خودتان بگویید که خواستن توانستن است. 
شاید این کار به نظر کمی احمقانه بیاید اما وقتی چیزی را زیاد 
بشنوید به آن اعتقاد پیدا می کنید و همان چیزی می شوید که 
باورش را دارید. پس رویاهای تان را در واقعیت به زبان بیاورید تا 

زندگی با افکارتان هماهنگ شود.
با حسادت و تنفر از خود به هیچ جایی نمی رسید 

برای این که به آن چه که می خواهید باشید و داشته باشید 
برسید باید سخت تلاش کنید. با حسادت به هیچ جایی

 نمی رسید و هیچ چیز خوبی از حسادت به دست نمی آورید. 
برای پیشرفت و تایید باید به داشته هایتان واقف باشید و به 
خاطر بیاورید که چقدر خوشبخت هستید. هر روز برای شما 
فرصتی است که کاری بهتر از دیروز انجام دهید. وقتی داشته 
های تان را تشخیص دهید و بابت آن ها سپاسگذار باشید به 
ارزشمند بودن و استحقاق یک زندگی خوب داشتن خود باور 

پیدا می کنید.
به انتقادها گوش دهید اما بیش از حد به آن ها تکیه 

نکنید 
انتقادها یکی از مهم ترین بخش های زندگی هستند و همه ما 
برای رشد به انتقادها نیاز داریم. هر باغی برای رشد به باران نیاز 
دارد اما باران همیشه نمی بارد. در غیر این صورت نمی توانیم 
از گل های بهار و هوای تابستانی لذت ببریم. اگر کسی از شما 
انتقاد کرد آن را بشنوید، ارزیابی کنید و ببینید که آیا این انتقاد 
برایتان مفید است یا نه؟ سپس آن را کاملا رها کنید. این بهترین 
کاری است که می توانید برای خودتان انجام دهید. به چیزهایی 

که می شنوید و شما را آزار می دهید گیر ندهید. 

برای موفقیت، منتظر تایید دیگران نباشید






